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Hasiči a strašidýlka

Téma: Kolony a semafor na náměstí
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Vážení spoluobčané.

Ten semafor na  náměstí je nastavený přesně tak, jak 
má. A mám k němu špatnou zprávu. Ty extrémní ko-
lony způsobují kvartální uzávěry dálničního sjezdu, 

ne semaforu.

A také při nastavování semaforu k vaší úplné spokojenosti 
ukázala Technická zpráva komunikací to, co jsem ale dávno 
věděl. Pravdu. 

Když starostujete Řeporyje křičíte „doprava“, když poprvé 
útočíte na trůn. Pak už nikdy. Do té doby jste byl dopravní 
inženýr. Teď jste starosta tří tisíc dopravních inženýrů. 

Nesnáším smrdět v té koloně. Pro ty, co je to zajímá – po-
ložím si za vás 5 otázek, co „jakože visí ve vzduchu“. Jsem 
novinář. Snad budu dostatečně ostrý, hlídejte mě. Udělám 
takový odvar z  toho, co se vám honí hlavou, když stojíte 
v  autě od  Slatinové až na  náměstí anebo vám ucpou už 
i boční ulici. Tak to na mě „nasypejte“:

„Opravdu je podle Vás v Řeporyjích v pořádku světelná signa-
lizace? Je to ucpané, i když není uzavřený sjezd z dálnice. Reagují 
na to semafory? Jak jsou vlastně nastavené ty semafory? Proč 
svítí ve tři ráno červená imrvére červená na náměstí a u školy? 
Chcete nám říct, že to neřešitelné? To je výstup Vašeho náhledu 
na věc po šesti letech na radnici? Není to spíš rezignace?“

Okey. Říkám na  to toto: „Ano, je v  pořádku technicky. 
Prakticky není v pořádku nastavení pro noc, a to na zbylých 
semaforech vyjma Ořešské. Tam má blikat oranžová celou 
noc a  o  víkendech nonstop s  tím, že si chodec zmáčkne. 
Jako na té Ořešské“.

Na náměstí se nakonec měnila kamera, co hlídá semaforu 
smyčku té zastávky autobusu při příjezdu. Když se zastávka 
ucpe, autobus a auta stojí všude, nebo i dva autobusy, padla 

červená. Blblo to. Myslím, že můj příští vyzyvatel, pan inženýr 
Hošek, dodal výborné video, jak se to zblázní. 

Kamera se měnila za novou, nenechám se tu ukamenovat. 
Nakonec jsem tu během velkého sněmu nad nastavením se-
maforu (TSK, technici, já, kolemjdoucí, dvě hodiny povídání si 

o semaforu, zkoušení, sahání do toho, ukázky, procházky, vše 
samozřejmě ve špičce) poprosil, ať tuhle věc vypnou úplně. 
Prostě to tam nechceme. Vypli to. 

Řidičům co projíždějí na trase Ořešská - Řeporyjské náměs-
tí - Smíchovská a naopak, nelze nic lepšího nabídnout. A je 
omyl si myslet, že semafory jsou propojené. Jsou autonomní. 
Jen u staré školy je tzv. preference autobusu. Přesto se ještě 
udělala jedna drobnost pro věčně mrmlaly za volantem auta 
ve špičce. 

Poprosím teď chodce o  přeskočení odstavce, nemám 
náladu na to, aby jste se na mě sesypali pro změnu /ještě 
navíc/ vy. Odchod. Já vás vidím, uličníci! 

V režimu P2 (při provozu skoro pořád s výjimkou školního 
režimu hodinu ráno a dvě po obědě) si chodec po zmáčknutí 
čudlíku počká o pár vteřin déle. Bude to naše tajemství. 

Podle odborníků toho víc s kolonami nenaděláme. Ačkoliv. 
Po dvou hodinách procházek v absolutní špičce jsem z nich 
přeci jen jeden zajímavý tip na  zlepšovák dostal. Líbit se 
vám nebude. 

Na dotaz, co mám říci naštvaným lidem, že by se dalo teo-
reticky udělat, aby se situace zlepšila (stejný případ jako ulice 
Od Školy, obytná zóna křižovatka s Manouškou), dopravní 
policie mi řekla to samé, dozvídám se nekompromisní: „Mu-
selo by se jezdit podle předpisů. Podívejte se, co se tu děje. 
Každý třetí, co jede po Smíchovské dolů, dobrácky pouští 
chudáky zprava z ulice K Třebonicům. Ty vole, oni dokonce 
zipují. To je pak těžké, když vám do toho spadnou závory.“ 

A ty padají mezi 16–18 dvakrát tak často. Mám přejezd 
nakoukaný jako nikdo. Každá jedna Arriva, co „navíc“ projede, 
jsou šraňky dole a je vymalováno. 

Naše náměstí je historicky křižovatka, ne náměstí. To bylo 
„u kina“. Lépe už bylo. 

Je mi moc líto, že jsem neměl všechny řeporyjské kverulan-
ty za volantem, když jsem poprosil TSK, ať mi ukáží svět, kdy 
je ten, co do toho – po Ořešské přes náměstí na Smíchovskou 

Slovo starosty

Slovo starosty

Občan městské části Martin Majer u semaforu na náměstí v debatě s panem 
Hlaváčkem, machrem přes semafory z TSK.
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a samozřejmě naopak – přijede Bůh semaforů, jestli mi rozu-
míte. Poroučíte, svět je zelený pro vás a červený pro ostatní, 
chodci prakticky mohli zůstat doma. 

Vysněné eldorádo blízké mému názoru, že nejlépe je 
Řeporyjím, když vypadne všechno a všude bliká oranžová 
tři dny nebo vůbec nejde proud. 

Myslíte, že to bylo lepší? Několik vás u toho bylo. Kolem-
jdoucí se živě zapojovali. 

Lidé moji, jsem politik. Myslíte, že kdyby existovalo schůd-
né, efektivní, dostupné řešení, že by pro něj zdejší politici 
něco nedělali? Každý jsme tu odjakživa před volbami blábolili 
v programech (a budete to číst od všech zase), že „se musí ře-
šit doprava“, abychom ji nevyřešili a šli ji po „nás“ vyřešit další.

U tohoto se zastavíme. Týká se to ne „vašich“ otázek, co 
jsem zatím nezodpověděl. Ano, taky mne štve noc. Já pra-
cuji 12–24, spát chodím ve čtyři ráno a do práce v poledne. 
Nechápu, proč musím pokaždé ve tři ráno čumět do červené 
na náměstí. To samé se mi děje u staré školy, kde bude prostě 
blikat v noci oranžová nebo zešílím. 

Aby režim „červená pořád“ byl na náměstí v noci, byl dle 
TSK požadavek bývalého vedení a já to respektuji, bylo to 
jeho právo. Starosta některé věci opravdu rozhoduje úplně 
sám. 

Podle mě je to s tou červenou, asi aby se tu nezávodilo, 
nevím, vlastně blbost. 

Podle TSK taky. Napoleon Novotný dávno, naprosto v ti-
chosti (jinak tu mám do týdne „počkejte až se něco stane“ 
rodiče kvůli přechodu na Ořešské) nechal na Ořešské přep-
nout semafory do  režimu 21–6 každý den a  o  víkendech 
nonstop bliká oranžová. Zelenou si pustí chodec na minutu 
sám. Na náměstí jde přímo o opak, přání bývalého vedení 
a třeba přání nějakého budoucího vedení, nevím. 

Aby toto umožnila dle přání vašnosty Policie, musím 
hodně papírovat. Na  náměstí asi na  deset metrů silnice 
švihnout třicítku (mezi zastávku směr metro a ten přechod), 
čímž vygumuji to, co mi brání tyranii nočních řidičů ukončit 
– chodec, co jde přes přechod od „prefundy ke Kovomatu“ 
nemá dle norem rozhled doleva 50m. Jo, když je někde tři-
cítka (dvacítka, atd.), to je jiná. Stačí mu třicet.

Ještě větší neštěstí byrokracie je skryto u  školy (Smí-
chovská – Jáchymovská). Tam čumíte na červené ve tři ráno 
proto, že řidič, co přijíždí ke křižovatce od střediska (?!!) nemá 
odpovídající rozhled doleva. Takže zrcadlo na sloup naproti. 

Na obojí mám dávno nakreslené DIO a je to podané. Až 
to bude, tak podám, aby nám to povolili. No, a to je celé. 

A víc se toho už moc nevejde. Cože? Ne! Co mi říkala do-
pravní policie na té Manoušce, to vám neřeknu. 

Situace už se tam teď rapidně zlepšila a mě nemají „nad 
závorama“ rádi voliči tolik, jako ve  zbylých dvou okrscích. 
Prohrávám tam s Nezávislými. Ať si vám to řeknou oni :-). 

Dělám si srandu. A když jsou ty Vánoce:

Obytná zóna na té Manoušce jednak vůbec neměla být 
obytnou zónou. Není to zokruhované, je to odfláknuté, ale 
fajn, je tam, ač když si o tom něco přečtete, slepá obytná 
zóna je špatně. 

Rezidenti, především ti, co v exponovaných časech vidí 
z  okna na  ranní mumraj, či jím jedou do  práce a  z  práce, 
na mě neustále dorážejí, proč tam „nechodí chytat“ policajt, 
případně „papírkovat“ strážník (kdyžtak telefon na MP je 156 
a přijet by měli. Cože? Nepřijedou? A smím to vidět? Zavo-
lejte je na špatné parkování a pak hned mě, nebo potom, 
co nepřijedou. Děkuji, ono to je totiž většinou trochu jinak). 

Protože na  tu změnu režimu a  vůbec poměry tam byl 
speciální bod zastupitelstva a setkání s občany, pochopitelně 
mě tu zónu, chování chodců a na konci ulice se otáčejících 
rodičů školáků a předškoláků, zajímal názor policie. Dopra-
váci ráno sedí se mnou v té rozdělané tramvaji a posmívají se 
rezidentům. Jasně, že by rozdali pár pohlavků parchantům, 
co se motají mezi auty. Vykecávající se rodiče na tom slepém 
konci jsou při vyhazování školáků taky „radost“ (tohle vesměs 
skončilo s novým opatřením, situace je o dost lepší), ale jestli 
prý lidi sem chtějí „Kryštofa“, tak já pro to už nemám nic dělat. 
Oblíbenější „za závorama“ rozhodně nebudu. 

Podle dopravní policie to, co předvádějí rezidenti při výjez-
du, ale i odpoledním příjezdu, je „zarážející“ (měli by to znát, 
bydlí v obytné zóně) a zbytek řidičů podle nich v případě 
každého druhého nezná předpisy. 

Při výjezdu z obytné zóny dáváte přednost všem. 

Řeporyje: ráno v tom fofru a blázinci to polovina řidičů 
netuší a tak se děje to, že ti, co z té obytné zóny dostávají 
přednost zprava od  těch, co přijíždějí ulicí Na  Manoušce. 
Na ty troubí ti za nimi, že mají jet a ne dávat přednost autu 
zprava. Troubí také ti, co stojí Od  školy před křižovatkou 
za správňákem, co dává přednost všem, že může jet, proč 
proboha pouští zleva tuto, co jede rovně. Vše kořeněno zapo-
jením se rodičů, co jedou od Ořešské. Jedno, zda rovně nebo 
jen vyhodí dítě a jedou doleva, protože nejedou do školky. 
Ti samozřejmě v okamžiku, kdy ten proti nim chce náhodou 
odbočit doprava na Manoušku (tedy směr Ořech) dostávají 
čoud od těch, které pouští zprava, ale ti nejedou, protože si 
myslí, že dávají zprava přednost těm, co stojí, protože dávají 
přednost jim. Ne, pane starosto, tady nechcete vidět nás 
řádit, věřte nám. 

Takhle je to s tou naší dopravou a semafory a je mi jas-
né, že jsem pro vás neměl moc dobré zprávy. Šlo to obléci 
do hezčího kabátku, ale zase máme na konci roku v tomto 
nalito čistého vína. 

Hele, když bude nejhůře, vždycky můžou přiletět UFOni 
a ty semafory ukrást. O vracích si také nikdo nemyslel, že jim 
můžeme dát v Řeporyjích křídla. 

Trpělivost a nadhled, drazí řeporyjští řidiči.

Přeji Vám požehnané Vánoce, co možná nejlepší vstup 
do nového roku a fantastický rok 2025.

Pavel Novotný
starosta MČ Praha ‑Řeporyje
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Vánoční strom přináší každoročně sváteční atmosféru 
i na Řeporyjské náměstí. Letos jde o místní smrk. Dlouhé 
roky rostl v ulici Na Manoušce, na zahradě paní Heleny 

Novákové. „Ten strom jsme zasadili asi před 30 roky. Za tu dobu 
nám vyrostl do krásy, ale jeho místo na zahradě už nebylo ideální. 
Jsem ráda, že teď bude dělat radost tolika lidem,“ uvedla paní 
Nováková.

Pokácet strom v uliční zástavbě není jednoduché, zvláště, 
když je zahrada poměrně úzká a  strom  vysoký. Díky dobré 
koordinaci se to ale hladce podařilo. Kácení stromu se ujala, tak 
jako každý rok, zkušená pracovní četa. Strom bylo nutné nejprve 
odborně ořezat, aby se při manipulaci nepoškodil, a následně 
opatrně skácet pomocí lan a techniky, aby nedošlo k žádným 
škodám na majetku a okolí. Pomocí jeřábu byl smrk přeložen 
na  nákladní automobil a  firma Hrabánek zajistila bezpečný 
transport až na Řeporyjské náměstí. Tam strom čekalo finální 
a klíčové stádium – upevnění do stojanu. Toho se ujala opět 
pracovní četa. „Je to pro nás každoroční výzva. Strom musí stát 
naprosto stabilně a  bezpečně, zvlášť když kolem něj chodí tolik 
lidí,“ říkají jako jeden muž. 

Městská část Praha-Řeporyje děkuje všem zúčastněným. 
Paní Heleně Novákové za nezištný dar, pracovní četě za profe-
sionální kácení a osazení stromu a firmě Hrabánek za hladký 
a bezpečný transport. 

Josef Pojsl

Smrk z Manoušky zdobí náměstí
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Advent i Vánoce jsou spjaty s řadou 
zvyků. Mísí se v  nich křesťanské 
tradice s  pohanskými rituály, 

slavnostmi slunovratu a  lidovou magií. 
Charakteristickým rysem obyčejů byla 
snaha o  zajištění úrody na polích, hoj-
nosti a štěstí v rodinném životě. K tomu 
směřovaly i  koledy s  přáním a  vírou 
v magickou sílu slova. Mezi staré zvyky 
patří i úklid a zdobení obydlí, rozdávání 
dárků, stavění betlémů a jesliček, vánoční 
hry, lití olova, žehnání vody a  domů, 
svatoštěpánské a  tříkrálové koledování 
a řada dalších, které se dodržovaly i v Ře-
poryjích a okolí.

Advent a tradice
V den svaté Barbory 

(4.  12.) dívky ulomily 
třešňovou větvičku 
a  dávaly ji do vody. 
Pokud na Vánoce vy-
kvetla, do roka se po-
dle tradice vdají.

Mikulášská tradice 
je založena na legendě 
o  biskupu Mikuláši, 
který byl křesťany vy-
zdvihován jako ten, který obdarovává. 
V lidové tradici chodíval (5. 12. v předve-

čer svého úmrtí) do domácností a hod-
ným dětem rozdával dobroty, případně 
je nechával za oknem. V  19. století se 
k němu přidal ještě čert a anděl.

Svatá Lucie byla dle lidové víry ochra-
nitelkou proti čarodějnicím. Od 13.  12. 
až do Štědrého dne dávaly proto hospo-
dyně kravám kousek těsta, smíchaného 
s  rozličným kořením a  zeleninami, aby 

neměly nad nimi čarodějnice moc.
O půl noci před Štědrým večerem děv-

čata chodila zaklepat na kurník. Ozval -li 
se kohout, mělo děvče naději, že se do 
roka vdá.

Rituály Štědrého dne
Celá rodina držela půst, aby večer 

všichni viděli zlaté prasátko. Hospodář se 
postaral o dobytek a tajně se zdobil stro-
meček. Na něm nesměla chybět sušená 
jablka, švestky a ořechy. Hospodyňky se 
věnovaly přípravě štědrovečerní tabule. 
Vařil se tradičně kroupový kuba. V chud-

ších rodinách se několik dní dopředu 
upekl chléb, v těch bohatších i vánočka. 
Ryba byla na vánočním stole spíše zvlášt-
ností. Častěji se ryby začaly objevovat 

až na začátku 19. století. V  některých 
rodinách se podával kapr, jinde třeba jen 
slaneček. Po večeři se rozdávaly drobné 
dárky a podávala se káva s vánočkou.

Štědrovečerní tabule
To aby byla bohatá úroda i příští rok 

zajišťoval pecen chleba v  jednom rohu 
stolu a  kousek od všeho, co se urodilo 

Magický čas Adventu a Vánoc
na poli v  rohu protějším. Na třetím 
rohu stolu ležely drobné mince, které 
zaručovaly blahobyt. V posledním rohu 
stála mísa, do které se dávaly zbytky pro 
hospodářská zvířata. Celý stůl obepínal 
provaz, který symbolizoval soudržnost 
rodiny. Prostíralo se vždy pro sudý po-
čet stolovníků (v případě lichého počtu 
se přidával jeden talíř navíc). To mělo 

zajistit, že dům nenavštíví v příštím roce 
smrtka. Ze stejného důvodu se od stolu 
po celou dobu slavnostní večeře nikdo 
nesměl zvednout. Pod každým talířem 
byla ukryta rybí šupina, aby se doma dr-
žely peníze. Po večeři se donesly zbytky 
dobytku, který údajně mohl v tuto noc 
promlouvat lidskou řečí. Část rybích kostí 
se dávala také ke stromům v zahradě, aby 
měly příští rok dobrou úrodu a část ke 
studni, aby v ní byla čistá voda.

Koledy
Tradičně se koledovalo na Štědrý 

večer, ve svátek svatého Štěpána, na 
Nový rok a na Tři krále. Samotné koledy, 
latinsky „calendale“, mají předkřesťanský 

původ. Lidé je zpívali při oslavách zim-
ního slunovratu, aby přinesly blahobyt 
a šťastné dny v příštím roce. První křes-
ťanská koleda údajně vznikla až ve 13. 
století a  za jejího autora je považován 
svatý František z Asisi.

Josef Pojsl
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Je to ženská! Ale jaká…

Bystrému oku místních i  přespol-
ních jistě neuniklo, že na „dušičky“ 
byl hřbitov upravenější a celkově 

vzhlednější než jindy. A  nebyla to ná-
hoda. Naše pracovní četa získala novou 
posilu, když její řady rozšířila paní Simona 
Reková z  Ořecha. Každý člen pracovní 
čety získává postupně specifickou pra-
covní náplň a věřte, že není jednoduché 
ji dát dohromady. Naše technická četa 
má totiž velmi široké portfolio činnosti. 

Hlavním úkolem paní Simony je péče 
o  čistotu řeporyjských ulic, chodníků 
a veřejných prostranství. Na pravidelné 
bázi se také věnuje právě hřbitovu. 

Za  důstojným dušičkovým pořádkem 
na hřbitově ovšem stáli i další pracovníci. 
Jednalo se o skvělou týmovou práci čety 
jako celku, a za to patří všem jejím členům 

velký dík před nastoupenou jednotkou, 
v  tomto případě spíše městskou částí. 
Do  budoucna bude naše dlouhodobě 
poddimenzovaná technická četa posí-
lena ještě o jednoho člena. Tím by měla 
být kapacitně dostačující našim potře-
bám. O tom však více příště. Paní Rekové 
každopádně přeji při jejím řeporyjském 
pracovním snažení mnoho úspěchu, síly 
a dosavadního odhodlání. Ať se jí u nás 
líbí a dobře pracuje. Na úřadě jsme moc 
rádi, že ji u nás máme! Pokud se dozvíte 
o nějakém nepořádku nebo budete mít 
podnět ke zlepšení, neváhejte ji prosím 
oslovit. Je milá a přátelská.

Úřad je tu pro vás 
Řeporyjská radnice je plná skvělých 

úřednic. I  nadále podnikáme kroky 
ke zlepšení jejich práce. Důraz klademe 
na vzdělávání, rozšiřování portfolia jejich 
znalostí a osvojování nových dovedností. 
S postupující digitalizací společně zjed-
nodušujeme a  zefektivňujeme jejich 
práci, odstraňujeme duplicitní agendy 
a  zlepšujeme služby poskytované ob-
čanům. Řadu věcí lze již dnes pohodlně 
vyřešit elektronicky z  domova (přes 
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz) 
případně datovou schránkou (zb9bzi9). 
Bližší informace naleznete také na webu 
www.prahareporyje.cz.

Úřad rovněž postupně získává (novou) 
strukturu. Řeporyjští zastupitelé k mému 
návrhu v  listopadu jednomyslně zrušili 
hospodářsko-správní odbor, což otvírá 
cestu k dalším změnám a věcnému uspo-
řádání obstarávaných agend, stejně jako 
k dalšímu profesnímu rozvoji úřednic.

Úřední hodiny se prozatím nemění 
a  jsou v  pondělí a  středu 8.00–18.00 
hod. Ve čtvrtek je možné záležitosti řešit 
od 8.00 do 14.30 hod. Respektujte však 
prosím, že mé milé kolegyně se potřebují 
také osvěžit a naobědvat. Dělají to pra-
videlně v poledne, v čase 12.00 - 13.00 
hod. proto nejsou k dispozici – a to ani 
na  telefonu. Na  druhou stranu je však 
možné s nimi předem sjednat schůzku 

i  v  neúřední dny, 
stačí zavolat nebo 
poslat e-mail. Bez 
předchozí domlu-
vy je mimo úřední 
hodiny areál úřa-
du pro veřejnost 
uzavřen. 

Zdraví především
Cítím potřebu se podělit o jednu věc. 

Z okna radnice totiž často vidím cyklisty, 
kteří se prohánějí po chodníku a kličkují 
mezi chodci. Není to pěkná podívaná, 
obzvláště když uhýbajícím chodcem je 
kupříkladu stará babička s plnou nákup-
ní taškou... Ani nechci domýšlet, co se 
vše může stát. Jednou večer, když jsem 
vycházel z brány úřadu, mne pouze díky 
mému úskoku, jen těsně minul mladík je-
doucí kolem úřadu po chodníku na kole 
rychlostí „blesku“. Chlapec sice okamžitě 
zabrzdil - až jsem měl strach, že přeletí ří-
dítka – a začal se omlouvat, jeho kamará-
di však frčeli směle dál směrem k náměstí. 
Proto apeluji na nás všechny a zejména 
na  cyklisty samotné: po  chodníku se 
na  kole ani koloběžce prostě nejezdí, 
prosím, buďte ohleduplní a respektujte 
pravidla! Předejdete tak nepříjemným 
a vážným následkům, kterých byste celý 
život mohli litovat. Bezpečnost a zdraví 
jsou nejdůležitější.

Velké díky a krásný sváteční čas
Před několika dny jsme se společně 

sešli u slavnostního rozsvícení vánočního 
stromu na Řeporyjském náměstí. 

Jménem svým i všech zaměstnanců 
Úřadu Městské části Praha-Řeporyje přeji 
všem krásný adventní čas a požehnané 
svátky - ať již slavíte vánoce, chanuku, 
slunovrat nebo cokoli jiného, nechť je váš 
závěr roku klidný a spokojený.

Děkujeme za  dosavadní podporu 
a  spolupráci, a  těšíme se na  společné 
pokračování v úspěšném roce 2025!

Stanislav Bohačík
tajemník ÚMČ Praha-Řeporyje

Střípky z úřadu

ÚŘední doBA 
ÚMČ PRAhA-ŘePoRyJe
Pondělí   8.00–12.00   13.00–18.00 
Středa     8.00–12.00   13.00–18.00 
Čtvrtek   8.00–12.00   13.00–14.30

23. a 30. 12. 2024 
úřední doba pouze do 12 hod.
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Pod záštitou MČ 

Vstupné dobrovolné,
výtěžek bude předán farnosti

Adventní koncert 

Michaela Nosková 
Sobota 14. 12. 2024 od 19:00 hod.
Kostel sv. Petra a Pavla 

ELIN IRIS
&

Broněk Palowski

ADVENTNÍ KONCERT

15. prosince v 18 hod.
Kostel sv. Petra a Pavla

v Řeporyjích

Vstupenky:
bohemiavoice.com

Výběr skladeb: Oceans, Chvála • Vánoční ukolébavka, Barbra Streisand • To jmelí má moc
kouzelnou, Barbra Streisand • Modlitba - the Prayer, Andrea Bocelli & C. Dion • Oh Holy Night 
• Jdi za štěstím, Karel Gott • Stokrát chválím čas, Karel Gott • Kdepak ty ptáčku hnízdo máš?, 
Karel Gott • Už z hor zní zvon, Karel Gott • You Raise Me Up • Come What May, film Moulin Rouge 
• Bring Him Home, muzikál Bídníci • Když víru máš, muzikál Princ Egyptský • Když mě přijmeš
do svých svátků, Helena Vondráčková • Koledy
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Chemie v praxi: osmáci 
ověřovali principy metod 
pro izolace látek ze směsí

V  hodině chemie se konalo labo-
ratorní cvičení, během kterého 
si žáci osmé třídy na  vlastní kůži 

vyzkoušeli metody izolace látek ze směsí. 
Pomocí jednoduchých pomůcek a běžně 
dostupných materiálů prozkoumali filt-
rační, extrakční, sublimační a chromato-
grafické techniky.

www.zs ‑reporyje.cz
 weignerova@zs ‑reporyje.cz

Základní škola

Laboratorní práce 
z polovodičů - 9. třídy

dne 14. a  15.října se žáci 9. tříd 
zúčastnili laboratorní práce za-
měřené na  polovodiče. Cílem 

této praktické lekce bylo žákům přiblížit 
principy fungování polovodičových 
součástek a  jejich využití v  elektronice 
pomocí různých zapojení. V předešlých 

hodinách byli žáci seznámeni s  teorií. 
Probrali jsme základní pojmy, jako jsou 
vodivost, elektrony a díry, a rozdíl mezi 
vodiči, izolanty a polovodiči. Dále jsme se 
zaměřili na dva základní typy polovodičů 

Revolution train v Řeporyjích

Žáci sedmých až devátých ročníků 
měli možnost navštívit Revoluti-
on train – protidrogový vlak, a to 

přímo v  Řeporyjích na  vlakové stanici. 
Revolution train je multimediální mobilní 
vlaková souprava, která formou interak-

tivního a zážitkového vzdělávání přináší 
zcela nové pojetí primární protidrogové 
prevence. 
Žáci měli po  celou dobu programu 
zapůjčený mobilní telefon, na  kterém 
vyplňovali anonymní dotazník, a  také 
se vždy v  kinosálech mohli vyjádřit, 
jak by se rozhodovali na  místě hrdinů 

– polovodiče typu N a polovodiče typu P. 
Po teoretickém úvodu následovala prak-
tická část, kde si žáci mohli vyzkoušet 
zapojení polovodičových součástek. 
Závěrečné hodnocení
Laboratorní práce se ukázala jako velmi 
přínosná. Žáci měli možnost si prakticky 
ověřit teoretické znalosti, které se naučili 
v hodinách fyziky. Díky této zkušenosti se 
lépe orientují v problematice polovodičů 
a lépe chápou, jak fungují základní elek-
tronické součástky, které jsou součástí 
každodenního života.

Pavel Jelínek (uč. fyziky)

oni sami. Po  přehrání části příběhu se 
žáci ocitli na místech, kde se odehrával 
příběh – v  baru, na  místě autonehody, 
ve vězení, v doupěti závislých osob apod. 
Cílem programu bylo zapojit všechny 
lidské smysly, zapůsobit na  osobnost 
návštěvníka vlaku a  efektivním způso-
bem tak ovlivnit jeho pohled na legální 
a nelegální drogy. 
Děkujeme městské části, díky níž mohli 
naši žáci tento program absolvovat 
zdarma.

Wilczková Lucie
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žáky seznámila s jednotlivými érami této 
doby a s jejich obyvateli. Společně jsme 
si prohlédli sály s nádhernými exponáty. 
Před prohlídkou muzea jsme se stihli 
ještě zastavit u  některých historických 
památek na Václavském náměstí a v jeho 
okolí. Plni dojmů z  celého dne jsme se 
vraceli zpět. 

Hana Zdvihalová a Jana Veverková

od trilobitů po mamuty

V  listopadu se žáci čtvrtých tříd 
zúčastnili komentované prohlíd-
ky expozice Národního muzea 

v  Praze „Okna do  pravěku“. Prohlídka 

Tamagotchi

V  hodinách informatiky v  6. roč-
níku se žáci ponořili do  světa 
programování a kreativity. Během 

Například při filtraci oddělovali nerozpuš-
těné pevné látky od kapaliny, zatímco po-
mocí extrakce izolovali barvivo z mrkve. 
Sublimace jim umožnila pozorovat, jak 
některé látky přecházejí přímo z pevného 
skupenství na plynné, a chromatografií 
odhalili různé složky barevných fixů.
Cílem bylo ukázat, že chemie není jen 
teorie z učebnic, ale i praktická a zábavná 
disciplína. Žáci si při experimentech osvo-
jili jak principy metod, tak si uvědomili je-
jich možné využití v každodenním životě.
Laboratorní cvičení ukázalo žákům, že 
věda může být hravá a kreativní.

Lenka Weignerová

Základní škola

několika lekcí si každý z  nich vytvořil 
a  naprogramoval vlastní virtuální maz-
líčky – tamagotchi.
Žáci museli zajistit, aby jejich tamagotchi 
mohli být krmeni a  udrželi si dobrou 
náladu. Hotové projekty ukázaly nejen 
technické dovednosti žáků, ale také jejich 
kreativitu a smysl pro humor.

Lucie Jičínská

Vážení čtenáři

od září tohoto roku jsem se stala 
novým členem Školního pora-
denského pracoviště na ZŠ Řepo-

ryje na pozici logoped. Je mi velkou ctí, 
že mohu být součástí tohoto týmu a ráda 
bych Vám nastínila, jak zde logopedická 
intervence probíhá.
Logopedická péče probíhá každý týden 
formou individuální práce. V  časovém 
harmonogramu bylo vyhrazeno tolik 
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hodin, abych se s  vytipovanými žáky 
s  nesprávnou výslovností mohla vídat 
1x v týdnu. V logopedické péči mám děti 
z  prvního, druhého, třetího ale i  čtvr-
tého ročníku. Spolupráci jsme navázali 
i s mateřskou školou Řeporyje. Celkový 
počet dětí s  narušenou komunikační 
schopností  na základní a mateřské škole 
je 63. Z kapacitních důvodů v mateřské 
škole dostaly přednost pouze děti před-
školního věku. Nejčastěji se jedná o tzv. 
patlavost neboli dyslalii - nesprávná 
výslovnost určité hlásky (hlásek).
V počátcích terapie je pro mě nejdůleži-
tější navázání důvěry s každým dítětem. 
Za roky mé praxe jsem si ověřila, že klidný, 
pozitivní a hravý přístup, častá pochvala, 
povzbuzení a trpělivost přináší úspěch. 
Jak už je zde zmíněno logopedická péče 
probíhá hravou formou. Zaměřujeme 
se především na  rozvoj oromotoriky, 
jemné a  hrubé motoriky, provádíme 
dechová cvičení. Nedílnou součástí je 
i rozvoj zrakového a sluchového vnímání. 
Do terapií zapojuji například stimulační 
program Elkonin, kdy se děti přenesou 
do  krajiny slov a  hlásek. Učí se skládat 
slova z jednotlivých hlásek a s hláskami 
manipulovat. Dále rozšiřujeme slovní 
zásobu, paměť a v neposlední řadě tré-
nujeme výslovnost jednotlivých hlásek. 
Velmi si cením úzké spolupráce s  tříd-
ními učiteli, tímto je logopedická péče 
propojena v  i  dalších oblastech. Děkuji 
za spolupráci všem rodičům dětí ze Zá-
kladní a mateřské školy Řeporyje. 

Mgr. Hana Malá, školní logopedka 

Poslanecká sněmovna

V úterý 6. 11. 2024 vyrazily deváté 
ročníky na návštěvu do poslanec-
ké sněmovny.

Měly tak jedinečnou možnost být svěd-
ky jednání vlády o důchodové reformě 
a  následného hlasování poslanců. Dis-
kutovali s paní poslankyní Mgr. Martinou 
Ochodnickou a na závěr přednášeli svoje 
vlastní nápady na témata, která by podle 
nich měla v parlamentu získat pozornost.
Obě třídy spojily příjemné s užitečným 
a vyrazily ještě na procházku podzimní 
Prahou. Žáci 9.B se tak k poslanecké sně-
movně prošli Kampou okolo Werichovy 
vily a  po  návštěvě vyrazili prozkoumat 
krásy Pražského hradu. Třída 9.A vyrazila 
pěšky z Andělu a cestou měla možnost 

pokochat se Karlovým mostem a archi-
tekturou na  Malé Straně. Všichni žáci 
si také mohli 
pročíst vzka-
zy na Lenno-
nově zdi.
D ě k u j e m e 
touto cestou 
paní poslan-
kyni za  po-
zornost, kte-
r o u  n a š i m 
žákům věno-
vala a žákům 
z a   a k t i v n í 
účast v  dis-
kuzi.

Kateřina 
Vlčková

Základní škola
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Čeká nás výlet na zámek do Mníšku 
pod Brdy. Pro děti bude připraven zábav-
ný program a tvoření.

Nyní už se těšíme na  další kouzelné 
období – dobu vánoční! Ve školce pro-
běhne vánoční tvoření s  maminkami. 
Dále se můžete těšit na besídky s tvoře-
ním a pohoštěním. Těšíme se na společně 
strávený předvánoční čas v  mateřské 
školce.

V. Košumberská

www.msreporyje.cz
 ms.reporyje@gmail.com

Ptám se vás, ptám se vás, kdo podzimu 
krásu dal, kdo barvami nešetřil a listí 
maloval. 
Dřív bylo jen zelené a dnes tolik barev 
má, 
To neumí nikdo z nás, co příroda kou-
zelná.

Začalo nám podzimní období, které 
si ve školce užíváme. S dětmi hra-
beme na  zahrádce listí, chodíme 

na  procházky a  pozorujeme podzimní 
přírodu. Děti a  rodiče nosí do  školky 
kaštany, žaludy a listy. Děti si tak mohou 
z  přírodnin vyrábět různá zvířátka, po-
stavičky a kreativní obrázky na nástěnku.

Třída Sloníků a  Myšek se již měsíc 
zapojuje aktivně do realizace úspěšných 
projektů „Měsíce školních zahrad“. Děti 
s pí. učitelkami zkoumají krásy podzimní 
přírody a paní učitelky si připravily úžas-
né pokusy.

Ve školce již druhým rokem každá třída 
připravila pro rodiče a děti „Dýňování“, 
kde si vydlabali dýně a mohli si vyrobit 

kreativní podzimní dekorace. Vydlaba-
nými dýněmi jsme vyzdobili prostory 
školky.

Druhý den jsme si ve školce s dětmi 
udělaly Halloween. Děti i  paní učitelky 
přišly v kostýmech, které byly velmi kre-
ativní. Pro děti byly připraveny zábavné 
aktivity, tvoření a strašidelné úkoly.

Na  začátku listopadu nás do  školky 
přijela navštívit paní klarinetistka, která 
nám ukázala, jak se na  takový nástroj 
hraje a  zazpívaly jsme si lidové písně. 
Také nás přijelo navštívit divadlo s  po-
hádkou „Princezna na hrášku“, které se 
všem moc líbilo.

K podzimu patří Bramborový a Barev-
ný den. Děti do  školky nosí brambory 
na vyrábění a chodí oblečeny v barvách 
podzimu.

S  dětmi jsme si též oslavily svátek 
svatého Martina. Pomocí kreslení a dra-
matizace jsme dětem přiblížily příběh.

Začátkem listopadu proběhlo foto-
grafování dětí s vánoční tematikou. Děti 
si na  Vánoce odnesou krásné fotky ze 
školky.

Mateřská škola

Podzim v Mateřské škole

Nabízíme Všem spolkům 
a dobrovolným organizacím 
zveřejnění výročních zpráv 

a různých příspěvků 
v místním časopise zdarma.
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hned staženo!
nemusíš se registrovat!
A jsi informován, 
když jde do tuhého!

Stáhněte si 
appku Řeporyje na stránkách
www.prahareporyje.cz

Appka Řeporyje!  To chceš!

Kulinářské okénko
Turecká vejce
200 gr bílého řeckého jogurtu 
2 str. česneku
pár snítek kopru
sůl, na dokončení vločky soli 
3 ks čerstvá vejce
1 čj sladké papriky
špetka chilli vloček
1 PL másla 
chléb k podávání

Dáme vařit vodu na vejce. V misce si smícháme jogurt se špetkou 
soli, 2 stroužky utřeného česneku a pár snítek nakrájeného kopru 
– trochu kopru si necháme na ozdobu. Když se voda na vejce vaří 
vložíme je a vaříme 6 minut. Mezi tím si na suché pánvi opečeme 
chleba. Vyjmeme vařená vejce a bez chlazení je necháme odpo-
čívat. V rendlíku si rozehřejeme máslo, přidáme lžičku papriky 
a vločky chilli, ihned stáhneme ze zdroje tepla, oloupeme ještě 
teplá vejce a můžeme kompletovat. 

Do servírovacího talíře dáme ochucený jogurt, na něj položíme 
vejce, zalijeme zálivkou z kořeněného másla, vejce rozkrojíme , 
osolíme vločkovou solí, dozdobíme koprem a podáváme s ope-
čeným chlebem jako vydatnou snídani. 
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9. 11. 2024 k nám do Sokolovny přijala pozvání autorka knižní předlohy filmu Zápisník alko-
holičky Michaela Duffková. Akci podpořila Městská část a konala se pod záštitou zastupitele 
Aleše Hubálka. V rámci programu ODZávislosti jsme zhlédli film a v následující hodince jsme 
diskutovali k tématu filmu. Poprosili jsme paní Duffkovou, ať se s námi podělí o nejzásadnější 
otázky, které zazněly, a její pohled.

Jak pomoci svému blízkému, když víme, že se potýká 
s problémy s alkoholem?
Ráda tady používám svoji zásadu 5V.

 Vidět – Problém nepřehlížím.
 Vědět – Vím o závislosti na al-
koholu základní informace a do-
kážu problém pojmenovat.
  Vést dialog – To je klíčové. 
Vedu ho v klidu, věcně, bez emo-
cí. Mluvím o tom, jak se cítím já 
sám. Nabízím konkrétní pomoc.
 Volat – Volám kamkoliv, kam se 
jako rodinný příslušník můžu jít 
poradit, ale i se třeba jen svěřit.
  Vydržet – I  když dodržíte 
vše, co uvádím, většinou první 
rozhovor hned nezafunguje. 
Je potřeba obrnit se trpělivostí 
a dialogy vést opakovaně, vždy 
s věcnými argumenty a s nabíd-
kou konkrétní pomoci. 

U nás v Centru Alkos, které se zabývá léčbou závislosti, jsou to 
mnohdy právě blízcí, kteří přicházejí první. Je to dobře, můžeme 
pak poradit, podpořit, nasměrovat. Mapu pomoci, kde najdete 
všechny možné organizace, které se zabývají nejen léčbou 
závislosti, ale i rodinným poradenstvím, najdete na stránkách 
Zenysodvahou.cz.

Jaký je jeden konkrétní vzkaz, který byste chtěla předat 
lidem ohledně závislosti?

Je pro mě velmi těžké najít pouze jeden vzkaz. Všeobec-
ně ale buďme prosím vnímaví 
k  tomu, co se kolem nás děje. 
Závislost na  alkoholu se týká 
všech věkových skupin, povolání 
i  sociálních vrstev. Nikdy nevíte, 
jestli se nebude týkat i  někoho 
ve  Vašem okolí. Proto ve  chvíli, 
kdy zpozorujete jakýkoliv náznak 
problému s  alkoholem (či jinou 
drogou), vyhledejte odbornou 
pomoc a diskutujte o tom. Tady 
na  1000% platí, že čím dříve se 
vše začne řešit, tím lépe. A  pa-
matujte, že ne každý, kdo bloudí, 
je ztracen.

Zápisník alkoholičky u nás v Řeporyjích
film s besedou na téma závislosti na alkoholu u žen

Autorka textu: Michaela duffková

Př e d  n e d áv -
n e m  j s e m 
m ě l a  m o ž -

n o s t ,  s p o l e č n ě 
s  Danem Svátkem, 
režisérem filmu Zá-
pisník alkoholičky, 
vést debatu u  vás 
v Řeporyjích. Deba-
ta má pro nás vždy 
velký význam, pro-
tože můžeme od-
povídat na  otázky 
konkrétních diváků. 
Ač se snažíme jako 
sp o l e čn os t  te n -
to problém pořád 
bagatelizovat, týká 
se závislost na  al-
koholu každé 1,5–2 
rodiny (dle České asociace adiktologů). To je obrovské číslo. 
Právě díky filmu a kampani Ženy s odvahou máme možnost 
o problematice mluvit, šířit informace a podpořit prevenci. Pro 
nás je podpora žen, které se se závislostí potýkají, naprosto 
zásadní – chceme jim dodávat odvahu o  problému mluvit, 
najít pomoc a  případně jejich příběh sdílet prostřednictvím 
našeho webu Zenysodvahou.cz. Tím dodají odvahu a naději 
zase mnohým dalším.

Na besedě zaznělo mnoho důležitých otázek, tyto pro mě byly 
zásadní: 
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V Galerii Bubec jsme zakončili výstavu 
Tomáše Skály komentovanou prohlídkou 
společně s autorem a kurátorkou Danie-
lou Kramerovou. A  speciální program 
Plán B představil v cyklu Umění a svobo-
da kazatele Tomáše Kábrta s přednáškou 
Kudy z mraku prázdnoty.

Na začátek roku 2025, 22.–23. února, 
plánujeme další ročník Řeporyjského 
salónu, výstavy profesionálních i amatér-
ských umělců, kteří žijí a tvoří v katastru 
městské části Praha Řeporyje a jejím šir-
ším okolí. Autoři mohou prezentovat max. 
3 díla. Věková hranice technika, způsob 
vyjádření ani jiné limity nejsou stanoveny. 
Termín pro přihlášení na výstavu je do 
31. 1. 2025. Přihlášky k účasti s fotogra-

fiemi děl, uvedením rozměru, techniky 
a datace zasílejte na: info@bubec.cz

V Galerii Dejvická, kterou Bubec, o.p.s. 
provozuje ve vestibulu metra Dejvická ote-
víráme 12. prosince  výstavu  Jana Lamra. 
Jan Lamr pracuje s abstraktním vyjádřením 
a zkratkou. Vedle motivů vzniklých spon-
tánní kresbou nachází inspiraci v přírodě, 
přičemž původní náměty (let ptáků či 
víření vodní hladiny) redukuje do abstra-
hujícího jazyka. V tvorbě Jana Lamra hraje 
důležitou roli barva. V  Galerii Dejvická 
vystavuje Jan Lamr 2,5 metru velký pro-
svícený objekt, monumentální skleněnou 
čočku, která po celý předvánoční čas bude 
zářit ve vestibulu metra Dejvická.  

Podzimní prázdniny s Kreativ Bubec 
jsme si užili. Proběhly workshopy street 
artu a skateboardingu s našimi lektory, 
venkovní promítání krátkých filmů. 

Přijďte si v sobotu 14.12. vyrobit ori-
ginální vánoční dárky. Připravili jsme si 
pro vás dva workshopy. Od 14h bude-
me vyrábět vlastnoruční květinový papír 
a přání. V čase 16-18 budeme vyrábět 
zápisníky od obalu po vazbu. Poplatek 
za materiál pro výrobu ručního papíru 
je 150Kč, za vlastní zápisník 250Kč. Ka-
pacita 6-10 osob. Rezervace místa na 
eliska.studiobubec@gmail.com

Nabízíme kreativní dárky pro malé 
i  velké. Vyzkoušet si můžete netradiční 

výtvarné techniky jako je KYANOTYPIE 
a REZOTISK, nebo se s dětmi zabavit na 
cestách tvůrčími aktivitami s  balíčkem 
VÝLET V KAPSE. Každá krabička obsahuje 
podrobný návod a vše, co k tvorbě potře-
bujete. Objednávejte na info@bubec.cz.
Možnost osobního odběru ve Studiu 
Bubec, možné je i dodání poštou. Více 
informací na https:
//www.bubec.cz/kreativ-bubec/

Street Art & Skate worskshop

ukázka jednoho z Kreativ boxů: Výlet v kapse

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia a ve vitrínce na Řeporyj-
ském náměstí vedle „Knihobudky“.
Pro více informací navštivte naše
stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec
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V Galerii Bubec jsme zakončili výstavu 
Tomáše Skály komentovanou prohlídkou 
společně s autorem a kurátorkou Danie-
lou Kramerovou. A  speciální program 
Plán B představil v cyklu Umění a svobo-
da kazatele Tomáše Kábrta s přednáškou 
Kudy z mraku prázdnoty.

Na začátek roku 2025, 22.–23. února, 
plánujeme další ročník Řeporyjského 
salónu, výstavy profesionálních i amatér-
ských umělců, kteří žijí a tvoří v katastru 
městské části Praha Řeporyje a jejím šir-
ším okolí. Autoři mohou prezentovat max. 
3 díla. Věková hranice technika, způsob 
vyjádření ani jiné limity nejsou stanoveny. 
Termín pro přihlášení na výstavu je do 
31. 1. 2025. Přihlášky k účasti s fotogra-

fiemi děl, uvedením rozměru, techniky 
a datace zasílejte na: info@bubec.cz

V Galerii Dejvická, kterou Bubec, o.p.s. 
provozuje ve vestibulu metra Dejvická ote-
víráme 12. prosince  výstavu  Jana Lamra. 
Jan Lamr pracuje s abstraktním vyjádřením 
a zkratkou. Vedle motivů vzniklých spon-
tánní kresbou nachází inspiraci v přírodě, 
přičemž původní náměty (let ptáků či 
víření vodní hladiny) redukuje do abstra-
hujícího jazyka. V tvorbě Jana Lamra hraje 
důležitou roli barva. V  Galerii Dejvická 
vystavuje Jan Lamr 2,5 metru velký pro-
svícený objekt, monumentální skleněnou 
čočku, která po celý předvánoční čas bude 
zářit ve vestibulu metra Dejvická.  

Podzimní prázdniny s Kreativ Bubec 
jsme si užili. Proběhly workshopy street 
artu a skateboardingu s našimi lektory, 
venkovní promítání krátkých filmů. 

Přijďte si v sobotu 14.12. vyrobit ori-
ginální vánoční dárky. Připravili jsme si 
pro vás dva workshopy. Od 14h bude-
me vyrábět vlastnoruční květinový papír 
a přání. V čase 16-18 budeme vyrábět 
zápisníky od obalu po vazbu. Poplatek 
za materiál pro výrobu ručního papíru 
je 150Kč, za vlastní zápisník 250Kč. Ka-
pacita 6-10 osob. Rezervace místa na 
eliska.studiobubec@gmail.com

Nabízíme kreativní dárky pro malé 
i  velké. Vyzkoušet si můžete netradiční 

výtvarné techniky jako je KYANOTYPIE 
a REZOTISK, nebo se s dětmi zabavit na 
cestách tvůrčími aktivitami s  balíčkem 
VÝLET V KAPSE. Každá krabička obsahuje 
podrobný návod a vše, co k tvorbě potře-
bujete. Objednávejte na info@bubec.cz.
Možnost osobního odběru ve Studiu 
Bubec, možné je i dodání poštou. Více 
informací na https:
//www.bubec.cz/kreativ-bubec/

Street Art & Skate worskshop

ukázka jednoho z Kreativ boxů: Výlet v kapse

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia a ve vitrínce na Řeporyj-
ském náměstí vedle „Knihobudky“.
Pro více informací navštivte naše
stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative Bubec

Vánoční koncerty SZUŠ

 
 
 

VÁNOČNÍ  SBOROVÝ 
KONCERT 

 

20. 12. 2024  18:00 hod. 
Sál HLAHOLU, Masarykovo nábř.16, Praha 1 

 

Školní rok je v plném proudu, žáci se naučili mnoho nových 
skladeb a od začátku listopadu každý pátek předvádějí 
své umění v sále školy.

Předvánoční doba je pro všechny umělce nejvytíženější 
období v roce a ani u nás to není jinak. Kromě níže uvedených 
koncertů a vystoupeních, pokračují koncerty žáků od 18:00 hod. 
v sále školy (viz. stránky školy).

Na všechny akce vás srdečně zveme a přejeme všem spolu-
občanům pohodové prožití vánočních svátků a hodně zdraví 
v novém roce.

29. 11. Koncert k Roku české hudby České muzeum hudby
1. 12. Účast na rozsvěcení Vánočního stromu
7. 12. Vystoupení sboru Petrklíč před hokejovou halou HC 

Slavia Praha
11. 12. Koncert Jazz Bandu  – Praha 6 Petřiny
12. 12. Vystoupení sboru Petrklíč před fotbalovým stadionem 

SK Slavia Praha (zápas Evropské ligy)
20. 12. Vánoční sborový koncert – sál Hlaholu
21. 12. Vystoupení na Vánočním koncertu Petra Kotvalda

Srdečně blahopřejeme všem občanům, 
kteří v měsíci listopadu oslavili významné 

životní jubileum.

Hodně štěstí, 
pohody a hlavně zdraví 

do dalších let přeje

MČ 
Praha ‑Řeporyje.

otevírací doba Pošty v Řeporyjích
Praha 513, 155 11 hasičů 46/3, Řeporyje

Pondělí 10.00–12.00 13.00–18.00
Úterý 8.00–12.00 13.00–16.00

Středa 10.00–12.00 13.00–18.00
Čtvrtek 8.00–12.00 13.00–16.00
Pátek 8.00–12.00 13.00–16.00

Telefon +420 954 215 511
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Řeporyjské zastupitelstvo a  po-
vodně.

Skoro měsíc trvalo, než se vedení 
zastupitelstva dostalo k  tomu 
reagovat na největší katastrofu 

v dějinách České republiky. Když vět-
šina zastupitelstev v  zemi okamžitě 
reagovala nabídkou nějaké pomoci 
postiženým oblastem v Řeporyjích do-
šlo k něčemu úplně jinému. V sobotu, 
kdy v oblasti Jeseníku umírali lidé se 
v Řeporyjích na starém nádraží konal 
se souhlasem starosty takzvaný buřt-
fest jak to sám starosta nazval, kdy na 
otevřeném ohništi přímo pod kamerou 
instalovanou úřadem se opékaly buřty 
a popíjelo.

Konečně 8. 10. se na závěr progra-
mu dostal bod, který ani v programu 
nebyl uveden, a to projednání pomoci 
postiženým oblastem. Vedení obce 
navrhlo poskytnutí finanční pomoci 
ve výši 100 000 Kč. Řekl jsem zastupi-

telům, že poskytnutí takovéto pomoci 
obcí, která má dle starosty na kontě 
přes 200 milionů a neví co s nimi, mě 
připadá spíš jako výsměch. Zastupitelé 
na to nijak nereagovali a pomoc v této 
výši odhlasovali. Na můj dotaz, zda by 
nebylo možno zaslat zařízení bývalé 
ubytovny pro ukrajinské uprchlíky /
zařízení kuchyně, židle, postele  atd./ 
zaslat do povodňové oblasti, mě bylo 
sděleno, že tam už toto vybavení není.

Obě moje rodiny /druhá bydlí v Ho-
lyni/ i se svými partnery a dětmi byli 
již tři víkendy pomáhat v Jeseníku. Na 
týden tam byla i moje manželka. Já se 
svým zdravotním stavem bych tam asi 
moc nepomohl. Vždy tam vezou auta 
naplněná žádanými věcmi / trvalé po-
traviny, čisticí prostředky, přímotopy /.

Sdělil jsem zastupitelům, že pomoc 
postiženým oblastem je stále potřeba 
a nikdy není pozdě. Také jsem jim řekl, 
že jim mohu poradit, jak postupovat, 

kdyby chtěli také nějak pomoci. Nevím, 
jestli to bude mít nějaký ohlas.

Již řadu měsíců se jako veřejnost 
účastní zasedání také dva mladíci se 
špičkovou technikou. Snaží se mě, 
pana Sedláře a pana Valacha vyprovo-
kovat k nějaké akci proti nim, když nám 
strkají před obličej mikrofony a kamery 
a nadávají nám. Máme toto zazname-
náno. Protože máme fotografie jejich 
družného hovoru se starostou a mís-
tostarostou a známe i jejich totožnost, 
vyvoláme přestupkové řízení na ně.

Antonín Abrham, 
řeporyjský starousedlík

P.S.
Pokud nebude nějaký z mých příspěv-
ků zveřejněn v Echu, prosím o písemné 
sdělení do mailu, kdo o tom rozhodl 
a  z  jakých důvodů. Asi se pokusím 
zveřejnit moje příspěvky v nějaké jiné 
tiskovině

Vážený pane řeporyjský staro-
usedlíku a  dle kriminální poli-
cie, která nás tím včera na úřadu 

dost zaskočila, také uličníku, co se měl 
písemně doznat, že mě chce zabít.

V nastalé situaci je objektivně ne-
možné reagovat na Váš pamflet bez 
zaujetí. Nikdo jiný ale nechce. Slíbili 
jsme čtenářům, že nebudete dostá-
vat prostor, dokud nebudete posílat 
něco příčetného. Reagovala by sestra 
nebo místostarosta, ale co jste navíc 
v sobotu (!) vlezl na úřad a zaskočil mě 
pod těmi schody, nějak to podle nich 
přestává být legrační.

Jsem oběma chválen za snahu pře-
svědčit kriminalisty o tom, že když to 
nedokázali nešťastní blízcí, musí vás 
oni požadováním „znalečáku“ dostat 
k psychiatrovi.

Požádal jsem totiž kriminálku o sho-
vívavost s  vámi. Sdělil jsem, že jste 
zdejší kverulant. Vím skoro jistě, že 
máte nastupující stařeckou demenci. 
To v kombinaci s evidentní manipula-
tivností úderky, kterou jste se obklopil 
a  posedlostí mnou tvoří ten koktejl. 
Máte rád Řeporyje. Myslíte to dobře. 
A hrabe vám. Ty poslední dvě věci se 
dějí ve vašem věku kde komu.

Jste posedlý představou, že celé 
Řeporyje (ale také vedení strany) 
nevidí to, co vy ano. Proto píšete pě-
tistránkové dopisy premiérovi, proto 
posíláte kolonu dezolátů v  živém 
vysílání dezotelevize tady ke kostelu, 
„až půjdou lidi“ (vadilo vám, že před 
úřadem nikdo místní na akci není, 

zbláznil jste se?), proto na mě číháte. 
Snažíte se mě ne zabít, ale vyprovo-
kovat k  neuvážené reakci. Jde o  tu 
mou podmínku a vaši továrnu na mé 
přestupky. Potřebujete abych ujel. To 
se vám ani panu Sedlářovi nikdy nepo-
daří. Proto jekotáte do zvonku o ségře 
v sobotu na dvoře úřadu. Proto mě tu 
zaskočíte pod schody, zase jste přitom 
povídal něco ségře. Je to naivní, trap-
né, zoufalé a marné.

Kontrola emocí. Poker. Budíte navíc 
objektivně lítost, soucit. Spíš děsíte. Já 
do vás nestrčím. Příště až sem vlezete, 
zavolám sanitku.

Děláte coby pachatel navíc hrozné 
chyby: Nebyl jsem úplně pochválen 
vyšetřovatelem, za to zatajení toho, 
co jste sem za písemnost poslal týden 
před vaším velkým policejním dnem 
emailem tajemníkovi.

Tomu jste taky oznámil, že mě 
„budete muset zabít“. Vyšetřovatel 
samozřejmě věděl, proč jsem to zatajil, 
ač mám jako úřední osoba „zpřísně-
nou“ ohlašovací povinnost, a to samé 
tajemník, kterému jsem to zarazil, ale 
ten už za ten krátký čas, co tu je, viděl 
takové produkce pana Abrhama, že 
věděl hned, že to nechám být. Mám 
tu čtyřicet horších dopisů. Mně je 
naprosto ukradené, co zrovna vy 
napíšete na úřad. Včetně toho, koho 
zabijete. Podívejte se, co jste napsal 
v tom vašem dopise za „PS“.

Proboha nevyhrožujte, že to dáte 
jiným médiím a dejte jim to. Nebudu 
sám (dělal jsem celý dosavadní pro-

fesní život v soukromém sektoru do 
médií), kdo by ta média, co ty vaše 
slátaniny otisknou, chtěl vidět.

Polovina regionálních tiskovin to 
odmítne i  jako placenou inzerci, vy 
hrozbo.

Vy chcete pozornost. Ne zabíjet. Po-
třebujete lékaře. To byla moje taktika, 
když už jsem šel o vás mluvit jako oběť, 
zatímco vy jste si povídal s  „Ondrou 
Vetchým“. Co říkali, kluci na vraždách? 
Že nemáte blbnout, máte jít domů za 
ženou a vysrat se na mě, že na mě taky 
dojde, ne? Poslechněte je. Mají pravdu.

Musel jsem vysvětlit, proč se necí-
tím ohrožený na životě. Ne jim, vědí to. 
Protokolu. Sdělil jsem očekávané – člo-
věk, co chce někoho zabít, a je k tomu 
odhodlaný, jak jste opakovaně pode-
psal (??!), jde, obstará si kvér (boxuji, 
nožem to nedáte, věřte mi, přežiju, 
a to je pro politika terno, nesmíte to 
zmastit, jako vše dosud, kdepak nůž, 
musíte střílet, kuše, druhá záložní 
na zádech a zblízka, ale já rozhodně 
doporučuji bouchačku) a jde někoho 
zabít.

Nepůjde to vyprávět na magistrát. 
Ano, vy na některé v  mém úzkém 
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kruhu budíte dojem zoufalce, co by 
ale mohl, tváří v  tvář věčnosti, z po-
sledních sil zoufalým činem zachránit 
Řeporyje a zanechat nějaký ten odkaz.

Řekl jsem policajtům, že ta hrozba 
není reálná. Neudělal byste to ani ná-
hodou. Kvůli ženě.

Pokud budete mít kliku a skončí to 
přestupkem (vím, zatím to nevypadá), 
nedám souhlas s projednáním. Dělám 
to vždycky.

V  dopise máte 17 nesmyslů, úče-
lových chyb a  blábolů. Je to jediný 
z  asi devatenácti, co dle redakce lze 
tisknout po mém zrušení cenzury 
Echa. Netiskneme Sedláře a většinou 
Vás. Když teď sedne občan a  napíše 
anonymně: „Novotný je narkoman 
a  sprosté hovado, se sestrou berou 
dohromady sto tisíc měsíčně, nikdo ho 
tu nemá rád, nechápu lidi, co ho volí 
a dělá nám jen ostudu, prase jedno,“ 
tak to Echo asi otiskne. Vás tisknou na-
dále nebude vůbec, dokud nebudete 
psát normální věci a  nepřinesete mi 
potvrzení, že ambulantně docházíte 
řešit hlavu + souhlas manželky.

Ta a zbytek rodiny to odnáší. Ne já. 
Ty trápíte nejvíc, zatímco se snažíte 
trápit mě a spasit ves.

Abyste nevykřikoval na jednání, 
že jste odhalil velké věci v a já odvedl 
pozornost, tak jen ten úvod vašeho 
cancu:
1. Zastupitelstvo nemá „vedení“, je 

jím, vůbec nerozumíte ani povodni 
ani samosprávě. NEMÁ.

2. Jedná -li 7x do roka, „trvá“ mu k „ně-
čemu se dostat“ i dva měsíce, pane 
konstruktivní kritiko.

3. Největší PŘÍRODNÍ katastrovou 
byla povodeň 1997. Na škody by 
tato musela stát 5x více. Na oběti 
je desátá. Hlavně, že furt vyprávíte, 
jak jste pracoval v meteorologii.

4. „Většina zastupitelstev“ poté, co 
v  pátek 13.  září udeřila povodeň, 
v sobotu kdy „už v Jeseníku umírali 
lidé“ a  vaše rodina pomáhala, ne-
jednala a  neorganizovala pomoc. 
Většina zastupitelstev v ČR je 3163+ 
Víte, kolik jich zasedalo. Ani jedno.

5. Je to Guláš fest. Děti soutěžících 
rodinných týmů se na to těší měsíc 
a  na nádraží jsem zatím povolil 
natáčet, přespat, pořádat si festival 
místo paloučku, kdy prší, souložit, 
bydlet na útěku před válkou, prostě 
vše a všem, kdo o to požádali. Ohňů 
hořelo pod kotli více než jeden, 
jsou tam tři kamery a  mnohem 
zajímavější byla (ano, po vyprave-
ní rodiny pomáhat) ta sobota ve 
vašem podání. Hodiny jste se prý 
krčil za pneuservisem jak zbojník, 
a já dodávám, že po jednání krajské 
povodňové komise, kdy ona vyrazila 
za partou na guláše, já sedím v půl 
deváté večer na úřadu (byl spuš-
těný povodňový plán, hlásí se stav 
toků, máme čtyři) a dole najednou 
(sobota!) zvonek a  u  něj vy. Že na 
nádraží opékají buřty, něco o sestře 
a že zavoláte policii a říkal jste to ta-
kovým tím hláskem, jakože se mám 

rozčílit. Vyslechl jsem vás a zastavil 
vás když jste potřetí mluvil o policii 
doslova: „Děkuji za informace, ale 
pokud jsem rozhodnut volat policii, 
volám policii, nejdu šaškovat před 
zavřený úřad jestli nebude někdo 
doma, zavolejte nejdřív policii a pak 
to ostatní.“ Vy jste pak odešel hrát 
si zase na průzkumníka do rákosí za 
pneuservis a za týden jste na jednání 
zastupitelstva pokřikoval „Buřtfest 
řeší policie“. Jako jestli jste naštvaný, 
že se tomu někteří zastupitelé smáli 
nahlas, tak byste se musel vidět. 
To udělat kdokoli na chůzi, tak se 
smějeme. Zkuste si to před školou, 
nebo hospodou U Lva. To čekáte, že 
zařvete „Buřfest řeší Policie!“ a sestra 
omdlí a já nechám zapálit ohně na 
všech čtyřech stranách, a protože při 
tom vašem jekotu zahřmělo, půjdu 
psát rezignaci balit si čemodan?

Vy od prvního řádku sám sebe 
usvědčujete s  blábolení a  dáváte 
rovnou odpověď na další otázky, co 
kladete. Jsem se tu chlámal u  toho, 
jak se snažíte otočit do liknavosti ten 
proces projednání (po dlouhé době / 
/ zbrklý / chybný) daru a jste tak zou-
fale trapný, že není třeba ani reagovat. 
Kdybych si dal místo toho kávičku, 
dopadl jste stejně.

Starosta po propuknutí celostátní 
povodně, co Prahu jen lízne, rozhodne, 
že nebude posílat (mohu od stolu dar 
max 50 tisíc, řeším 3x do měsíce) za MČ 

V řeporyjském Echu žádná cenzura není, viz. redakční nástěnka. Koláž: Pavel Novotný.
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padesát tisíc, ale nechá na ZMČ (radil 
jsem se s  Davidem, když posílám 15 
tisíc nohejbalistům na sítě neradím se 
s ním, tady ano, vy byste jako starosta 
poslal od stolu do Jeseníku milion 
a  pak čelil následkům, nebo byste 
o milionu hodinu přesvědčoval ZMČ, 
proto lidé jako my sedí v  zastupitel-
stvu a lidé jako vy ječí z hlediště), zdali 
to nebude více.

Následně na NEJBLIŽŠÍM řádném 
jednání NAVRHNE PŘIŘADIT bod k po-
vodni, tento a další nové jsou LOGICKY 
na konci, vy „ani nebyl v  programu 
a až na samém konci“ a poté JEDNO-
MYSLNĚ bez diskuse rozhodne, že mě 
pověřuje poslat sto litrů Člověku v tísni 
na povodně, tak je to krystalicky proje-
vená vůle ŘEPORYJÍ a ve vašem věku, 
už byste se mohl naučit respektovat 
fakt, že se občas stává, že má občan 
jiný názor než většina jiných občanů.

Ubezpečuji Vás, že stranou vraždy, 
jsou i jiné cesty, jak se zbavit starosty. 
Slušný, chytrý kandidát za Nezávislé, 
co neodflákne kampaň, mě porazí. Ne-
mám koaliční potenciál. Navíc i kroniky 
říkají už od dob rychtářů 18. století, že 
bych měl padnout. Budu za průměr-
nou délkou starostovské životnosti.

Ale, abyste se toho dožil vy! Když 

mě sundáte, přežijete mě, pravda. Ale 
vy byste si zasloužil vidět můj pád! 
Poslechnout ženu. Trochu klidu. Dál 
aktivismus, ale více naslouchat. Men-
torování vám, mimochodem, nejde 
vůbec.

Nejsem sám, komu je to líto. Ne-
mám z vás legraci, ani se vás nebojím. 
Komunální politik vždy řekne, že jeho 
dvorní křikloun -kritik, co obráží uda-
vačsky instituce a rozesílá a vypisuje 
proti starostovské pamflety je „místní 
blázen“.

Vy nejste místní blázen. Jste stan-
dardní, zlý, zahořklý kmet, kategorie 
důchodce -kverulant, máte slušný 
náběh na obsesi ze mě a prostě máte 
stařeckou demenci. Ale to kdekdo.

To je v pohodě. Ale ne, když vás he-
cují psychopaté. Už nikdy neurážejte 
mé ani jiné zastupitele! Jsou to lidé, co 
byli také už popáté, pošesté zvoleni 
občany, aby spravovali obec. Slyšel 
jsem, jak tu někomu říkáte, že sám na 
kandidování už jste starej. „Kdepak do 
zastupitelstva, mě bude osmdesát“. 
Ale no tak, pane Abrhame.

Nikdo Vás nechtěl, a  to je tu pro-
blém doplnit kandidátky. Takový 
profláklý aktivista, výrazná osobnost, 

blízká farníkům. Hovorková vás tam 
nechtěla, co? Věděla, že budou lidovci 
po odchodu Vojty Kuchaře hrát o ži-
vot. Vás by né, že nevzali do výboru, 
vás by vůbec nenechali kandidovat 
místní králíkáři. Jste nevolitelný. Uráží-
te zvolené. A máte tu drzost (za kterou 
to stejně mělo letět do koše), o těchto 
zastupitelích a před nimi lhát, že vás 
někdo šikanuje na jednáních. Přitom 
tam všichni čtyři chodíte bezohledně 
s teleobjektivy, divadelními lampami 
a dalším, šikanovat je. A nestydíte se 
blábolit v Echu pravý opak.

Moc bych Vám přál, abyste se dožil 
mého pádu. Tedy nepřál. Ale zasloužil 
byste si to. Patrně pro nic jiného neži-
jete. Je to škoda ale fajn. Pak ale klid, 
zajděte k lékaři a najděte si kamarády, 
co vás nebudou využívat. Dojde na 
mě, uvidíte.

Pokud vám v budoucnu zase projde 
cenzurou nějaký text, máte na ná-
stěnce v redakci podmínku navíc pro 
otištění. Dodáte souhlas manželky. Já 
vím, komplikace.

Dělám si srandu.
Někdy jsem fakt na zabití.

Pavel Novotný

Co MÁ dĚLAT ZASTUPITeLSTVo o PoVodnI: nIC!
Živelná pohroma, či jakákoli jiná „mimořádka“ nemůže být z podstaty věci operativně řešena zastupitelstvem. Řeší ji složky 
IZS, řeší ji starosta, jeho zástupci, řeší jí k tomu určené komise a štáby, jede se podle havarijních a dalších plánů ve zvláštních 
režimech. Starosta nepotřebuje zastupitelstvo, protože má profesionály hned, má povodňovou komisi hned a má připravený 
krizový štáb, co zasedá do hodiny, rozhodne -li se. Zastupitelstvo svolat trvá minimálně týden. To tedy nemůže a nemá na něco 
„hned reagovat“ a „organizovat pomoc“. Zastupitelstvo je nejvyšší orgán obce. Tu spravuje. Určuje všechny její orgány (například 
starostu, toho volí a odvolává, ten se mu zodpovídá). Pro případ, že by si z nějakého důvodu i tak chtěl starosta popovídat (jen 
při mimořádné události na území obce) se zastupitelstvem, samozřejmě mu nebude zákon házet klacky pod nohy, je starosta 
a je to jeho vesnice. Tedy existuje na to speciální dodatek zákona o obcích. Může technicky svolat ZMČ za dva dny. Ale nesmí 
se řešit ani přijímat usnesení k ničemu, co se netýká mimořádné situace. Aby se nemusel trápit s věcmi tipu „nesmím od stolu 
tohle a tamto, protože je to nad padesát tisíc“, má navíc během mimořádné události rozšířenou pravomoc, mj. samozřejmě 
může činit rozhodnutí, co připadají jinak zastupitelstvu, ale pouze v souvislosti s mimořádnou situací. Pro představu, co vše 
je teoreticky možné, jen aby ten vůl nesvolával v takové situaci zastupitelstvo, když ví, co má dělal, rozhodují profíci a on sám 
má na rozhodnutí vlastní poradní sbor, a ještě povodňovou komisi: může třeba v rámci okamžité finanční pomoci dotčeným 
mimořádnou situací poskytnout až sto tisíc korun na osobu a den! Kritizovat tedy zastupitelstvo, že nedělalo nic o povodni, 
která navíc neudeřila ani v obci, ani v kraji, udeřila celostátně, ale v krajích jiných, je blbost pramenící z neinformovanosti.

ZASTUPITeLÉ BĚheM PoVodnĚ V ZÁŘí 2024
Udeří celostátní povodeň. Spustí se všechny povodňové plány. Jediný zastupitel, co má povinnosti je starosta, který jako orgán 
obce tentokrát jen kontroloval stav vody v potocích a psal si o tom SMS s krizovým referentem z Prahy 13. Stejnou povinnost 
má velitel JSDH, který byl stejně imrvére s jednotkou buď na protipovodňových opatřeních, nebo sloužil s jednotkou služby 
s profíky. MČ Praha -Řeporyje má aktuálně úplně první JSDH na seznamu pro volání, je to „nejdražší hračka“ starosty a tedy 
Řeporyje jsou příkladné, co do vynaložených prostředků mezi MČ v rámci poslední povodně. Ze zastupitelů se povodeň týká 
ještě 1. místostarosty, ale to musí už být problém v Řeporyjích. Je ze zákona členem povodňové komise, kdyby se utopil sta-
rosta. Stejně oba poslouchají velitele JSDH, který je třetím v povodňové komisi. Letošní povodeň se tak dotkla jen starosty, 
co jel 4 dny dle jasně daných směrnic a jeho sestromístostarostky (a zastupitelky), která s ním absolvovala jednání krajské po-
vodňové komise, na které bylo přizváno ve videokonferenci všech 57 starostů pražských MČ a jejich zástupců. Zastupitelstvo 
na prvním řádném jednání po povodni rozhodlo o daru postižených povodní a poskytnutá výše byla stejná nebo vyšší, než 
poskytly ostatní městské části.
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Řeporyje 
oficiální

www.facebook.com 
/prahareporyje/

ŘÁDKOVÁ INZERCE

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU. 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

Sobota 14. prosince 2024 od 19:00 v sokolovně.

VÁNOČNÍ KONCERT
V OŘECHU

Vstupenky na obecním úřadě,  rezervace na 737 055 600.   
Online na SMSTICKET.CZ.  Ceny vstupenek: 300 -  400 Kč.  
Ořešští senioři nad 70 let 100 Kč.  

Pořádá Obec Ořech

R O B E R T
K Ř E S ŤA N

&  DRUHÁ TRÁVA

PedIKÚRA - v pohodlí vašeho domova 
tel.: 603 910 026

Sběratel s více něž 30letou praxí, koupí 
a bezplatně ohodnotí starožitnosti všeho druhu. 

Např: obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán 
a další starožitnosti. Platím vždy hotově na místě. 

Nejlepší ceny od sběratele! 732 961 266

Městská policie 
informuje

S nastupujícím zimním obdobím a různými akcemi, které 
jsou spojeny zejména s některými konkrétními dny, jako 
například Mikuláš, Štědrý den, Silvestr a Nový rok…, ale 

nejen s nimi, bychom rádi opět připomněli, že na území hlav-
ního města platí vyhláška, která upravuje a omezuje spontánní 
používání některých pyrotechnických předmětů. Problematiku 
upravuje Obecně závazná vyhláška č. 4/2017 Sb. hl.m. Prahy, 
ve znění vyhlášky č. 17/2020 Sb. hl.m.Prahy, O používání pyro-
technických výrobků v hl.m.Praze. Je potřeba si uvědomit, že 

vyhláška není samoúčelná, ale jejím cílem je například před-
cházení vzniku požárů, ochrana životního prostředí a živočichů, 
ale i občanů samotných - ne všichni si v takovém druhu oslav 
libují a bylo by vhodné si uvědomit, že mnohé občany užívání 
pyrotechniky obtěžuje a  z  různých důvodů jim může vadit. 
Nedodržení ustanovení vyhlášky je postižitelné.

Rovněž bychom chtěli všem v Řeporyjích popřát příjemné 
a klidné prožití svátečních dnů a poděkovat těm, kteří nám byli 
nápomocni při naší práci.

Strážníci Obvodního ředitelství městské policie Praha 13

Ing. Hynek Svoboda 
Obvodní ředitelství městské policie Praha 13

Info z MČ • Inzerce
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Již od 1. 1. 2003 funguje v naší obci 
STP (svaz tělesně postižených). To 
je oficiální název. Lidově řečeno 

jsme svaz důchodců 65 +, čiperných ob-
čanů s trvalým pobytem v Řeporyjích. 
S  podporou Městské části Řeporyje, 
pořádáme zhruba jednou za dva měsí-
ce výlety za kulturními památkami naší 
krásné země. V  posledním roce jsme 
navštívili královský hrad Křivoklát a trhy 
v  Berouně. S  průvodkyní jsme prošli 
Kutnou Horu, v Plzni ochutnali korbílek 
piva v pivovarském muzeu, v Klatovech 
jsme si prohlédli historickou lékárnu 
a samo sebou také katakomby pod je-
zuitským kostelem Pany Marie a sv. Ig-
náce. Mezi poslední akce v tomto roce 
patří návštěva města Žatce a blízkého 
hradu Stekník a okružní jízda městem 
Hradec Králové, opět s  průvodci. Ne-
smím zapomenout na  předdušičkový 
nákupní výlet do  lázní Kudowa Zdroj 
na  hranicích s  Polskem. Máme ještě 
plno plánů do příštích let.

O akcích se členové svazu dozvídají 
pomocí letáčků vylepených na veřejně 
přístupných informačních tabulích, 
na  FB Řeporyje oficiální a  pokud se 
termín akce sladí s  uzávěrkou Echa, 
pak i v něm.

Závěrem chci poděkovat za skvělou 
spolupráci Sboru dobrovolných hasi-
čů za  autobus a  vždy skvělého řidiče 
a  v  neposlední řadě za  finanční pod-
poru MČ Řeporyje, která výlety hradí.

Na výroční členské schůzi dne 22. 1. 
2024 v 16.30 v restauraci U Žbánků rádi 
přivítáme případné nové členy s trva-
lým pobytem v obci Řeporyje.

Mirka Novotná

Výletujeme

Místní knihovna 
v Řeporyjích

OTEVÍRACÍ DOBA:
Středa 12.00 hod. – 18.00 hod.

E -mailová adresa do knihovny:
knihovna@prahareporyje.cz

Hodně štěstí, 
pevné zdraví, nadále svižný 
krok a stále dobrou náladu 

přejí mamince,

paní 
Stanislavě Říhové,

k jejímu životnímu výročí 
s láskou děti s rodinami.
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oceňujeme hudební doprovod  – syn 
s kamarády letos šťouravě hledal repro-
duktory - i osvětlení, díky kterému se se 
strašidly můžeme hezky vyfotit. Patří jim 
vřelé poděkování za to, že nám všem tak 
trpělivě každý rok pózují!

Upomínkový magnetek připevně-
ný na  pečicí troubě mi připomíná, že 
šestý ročník Řeporyjských strašidýlek 
je za  námi. Připravovalo jej pro nás 38 
lidí a na půlkilometrové trati jsme mohli 
potkat 28 strašidel, která měla i  přes 
chladné počasí výbornou náladu. Moc 
jim, řeporyjským hasičům i všem, kdo se 
podíleli na organizaci nejen letošní stez-
ky, ale i programu na paloučku za rodiče 
a  především děti děkuji. Ostatně, že to 
nejsou planá slova, dokazuje i to, že le-
tos si trať prošlo rekordních 800 malých 
návštěvníků. A to není žádná novinářská 
kachna, to mi spočítali hasiči :-)

Hana Válková

Hasiči

Za  řeporyjskými strašidly chodíme 
už od roku 2019 a naše nadšení pro 
tento podzimní tajemný podvečer 

to nijak neumenšuje. Ostatně, nejsme 
jediní. Na  trati je vždy plno, protože 
přichází děti i  z  blízkého okolí. Podle 
kostýmů i  světelných doplňků soudím, 
že minimálně ti malí se na tuto akci těší 
na maximum. Podzimní rychlé smrákání 
a atmosféra tmou zčernalého lesa dává 
Řeporyjským strašidýlkům punc tajemna 
a provází je pocit šimrání v břiše z očeká-
vání, jaká stvoření letos obsadí trať.

U  nás jsou strašidla tématem rozho-
vorů týdny dopředu. Vždy jde hlavně 
o dohady, co chystají čerti. Je marné děti 
uklidňovat, že 5. prosinec je ještě někde 
v dálce a básniček zatím není třeba, pro-
tože hříchy se zatím nesčítají.

Dodnes si pamatuji, jak jsme na trať šli 
vůbec poprvé. Scéna, kdy v otevřených 
vratech ztemnělého dvora hoří několi-
kametrová vatra zahalená bílou mlhou, 
která dává jen tušit, že v blízkosti ohně 
někdo je, je dokonalým ztvárněním brány 
pekelné. K náhle ztichnutému davu dětí 
se line kovové chřestění řetězů, občas na-
rušené zvukem kravského zvonce. Čerty 
vidět nejprve není, až pochvíli se v oparu 
zjeví jedna silueta, za  ní druhá, třetí… 
Dlouhé chlupy, děsivý obličej. Chňapou 
po ztuhlých účastnících. Nemálo dětí pro-
pukne v pláč. Scéna je natolik působivá, 
že i  dospělí jsou ve  střehu. Ještě měsíc 
po  Strašidýlkách kvůli čertům musíme 
zavřená vrata statku obcházet velkým 

obloukem nebo přes mostek nechodit 
vůbec. I  Ještě loni děti váhaly, zda vy-
slyšet milé pozvání paní, ať si nasbíráme 
popadané kaštany i uvnitř dvora, protože 
tam je jich víc než na ulici.

Řeporyjští čerti jsou proslulí. Také 
letos se pára line ulicí, oheň hoří. Je ale 
o poznání menší a čerti laskavější. Svým 
zevnějškem, chováním… Na  dětech je 
vidět úleva, vlastně je viditelná asi i na ro-
dičích. Vnitřně toho lituji, ale tak nějak to, 
že letos se brána pekla jen pootevřela, 
chápu a myslím si, že to zlobivým dětem 
stačilo.

Ale nebylo by fér zmiňovat jen čerty, 
když letos to tolik slušelo moderátorské 
dvojici i všem strašidlům, která se v Ře-
poryjích na chvíli zjevila. Ta v růžových 
tylových sukénkách a  vnášejícími se 
balónky působila až roztomile. Naopak 
zubatce v  bílém shodně hodnotíme 
jako největší fujtajksl letošního ročníku. 
V  minulosti se mu vyrovnala snad jen 
černá chlupatá opice, která na nás sáhla 
ze tmy. Milé jsou vždy detaily stezky: 
svíčky, dýně, kostlivci (ten v rakvi nesmí 
na žádném ročníku chybět) i pohybující 
se obraz pověšený na  stromě. S  dětmi 

Letošní strašidýlka s rekordní účastí
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Advent – putování k pravému Světlu! 

Ježíš Kristus je pro křesťanskou víru 
klíčovou postavou, která představuje 
nejen historickou osobnost, ale také 

vyznání víry, že právě On je očekávaným 
Mesiášem, jak jej popisují starozákonní 
biblické texty. Mesiáš byl chápán jako 
pomazaný Boží vyslanec, který měl 
přinést blaho a  spásu celému lidstvu. 
Tento titul, původně spojený s králi, tak 
získal i  mocensko-politický podtext. 
Po babylonském vyhnanství (na konci 6. 
stol. př. Kr.) začal označovat všeobecně 
očekávaného spasitele. Zatímco Židé 
na Mesiáše stále čekají, křesťané jej vy-
znávají v Ježíši Kristu.

Velikonoční události vedly prvotní 
církev k přesvědčení, že Ježíš je skutečně 
tímto Mesiášem. Většina prvních křesťa-
nů mluvila řecky, a proto používali řecký 
výraz pro Mesiáše – Kristus. Spojení „Ježíš 
Kristus“ se tak stalo nejkratším vyznáním 
víry: věřím, že Ježíš je Kristus, tedy Mesiáš. 
V  novozákonních listech se tento titul 
běžně pojí se jménem Ježíš, a proto čas-
to čteme výrazy jako Kristus Ježíš nebo 
Ježíš Kristus.

Betlémské světlo je pouze symbolem, 
který nás vede k pravému zdroji světla – 
Ježíši Kristu, jenž přináší naději a  nový 
začátek. Narodil se v  době, kdy byla 
společnost rozdělená a  plná nejistot, 
podobně jako ta dnešní. Advent tak pro 
nás může být nejen obdobím příprav 
na  Vánoce, ale také pozváním ke  zno-
vunalezení smyslu a  světla ve  vlastním 
životě. Připomíná nám, že v každém z nás 
je prostor pro naději, pokud do svého nit-
ra pozveme Ježíše. 
Díky živému vzta-
hu s  Ním se tento 
prostor prohlubuje, 
zvláště tehdy, když 
s Jeho pomocí sami 
přinášíme světlo 
a  lásku tam, kde je 
to nejvíce potřeba.

Přeji nám všem požehnaný 
adventní čas!

P. Mariusz Kuźniar, farář

Vánoční bohoslužby – Řeporyje 
24. 12. 2024 - Vigilie narození Páně
	 •	17:00	-	mše	sv.	-	vigilie
	 •	23:59	-	„půlnoční“	mše	sv.
25. 12. 2024 - Slavnost narození Páně
	 •	11:00	-	mše	sv.

Starý lucernář
Tento příběh krásně vystihuje podstatu 

adventu jako období služby a očekávání. 
Jakubův úkol rozsvěcet světla ukazuje, že 
i drobné činy mohou mít pro druhé zásadní 
význam. Jeho odpověď, že světla neroz-
svěcí pro sebe, ale pro druhé, zdůrazňuje 
myšlenku obětavosti a ukazuje, jak může 

každý z nás přispět k naději a směru ve světě 
plném nejistot. Jde nejen praktickou pomo-
cí, ale i hlubokým duchovním aktem, který 
odráží pravé Světlo Kristovo.

V malé vesničce na úpatí hor žil starý 
lucernář jménem Jakub. Jeho práce byla 
každou noc rozsvěcet lampy podél cesty, 
která vedla z vesnice až k městu. Byla to 
tichá, téměř neviditelná služba, ale pro 
poutníky a  obchodníky na  cestě měla 
neocenitelnou hodnotu.

Jednoho zimního večera se k Jakubovi 
přiblížil chlapec a ptal se: „Proč to děláš, 
dědo? Proč zapaluješ světla, když už sám 
skoro nikam nechodíš?“

Jakub se usmál a odpověděl: „Neza-
paluji je kvůli sobě, ale pro ty, kteří jsou 
na cestě. Světlo jim pomáhá najít směr, 
cítit se bezpečně a neztratit naději.“

Chlapec se zamyslel a  po  chvíli řekl: 
„Možná bych mohl jednoho dne převzít 
tvoji práci.“

Jakub pokýval hlavou: „Každý z  nás 
může být lucernářem. Když přinášíme 
světlo do  života druhých, ukazujeme 
cestu k tomu pravému Světlu, které nikdy 
nezhasne.“

Tento příběh nám připomíná, že ad-
vent není jen o přípravě na Vánoce, ale 
také o tom, jak můžeme svým jednáním 
přinášet naději a světlo druhým.

* * * * * * * * * * * * * * * 

Poutník v temnotě
Filipova cesta symbolizuje duchovní 

putování každého člověka, který hledá 
smysl života a  zdroj vnitřního světla. Se-
tkání se starou ženou a její rada ukazují, že 
pravé světlo nenajdeme pouze ve vnějších 
symbolech nebo institucích, ale především 
v našem nitru. Tímto příběhem jsme vyzvá-
ni, abychom se během adventu otevřeli 
duchovnímu rozměru svého života, který 
se může projevit nejen nalezením smyslu, 
ale i  odvahou přijmout změny. Filipova 
proměna během cesty odráží křesťanskou 
víru, že skutečné Světlo přichází, když jsme 
ochotni důvěřovat a hledat srdcem.

Jednoho dne se mladý muž jménem 
Filip rozhodl vydat na  dlouhou pouť 
do  vzdáleného kláštera. Bylo to místo 
známé jako zdroj moudrosti a světla pro 
hledající. Cesta však byla obtížná – vedla 
přes lesy, rokle a temné noci.

Jedné noci, kdy ho obklopila hustá 
mlha a zdálo se, že ztratil cestu, zahlédl 
na dálku malé světélko. Vydal se za ním, 
a  nakonec objevil chatrč, kde žila stará 
žena. Poskytla mu útočiště a  radu: „To, 
co hledáš v klášteře, nosíš už teď ve svém 
srdci. Ale abys to spatřil, musíš otevřít své 
nitro tomu pravému Světlu.“

Filip pokračoval v  cestě, a  nakonec 
klášter našel. Když však dorazil, pochopil, 
že největší změna se odehrála už během 
jeho putování. Bylo to Světlo, ke kterému 
se přiblížil, když se rozhodl hledat smysl 
života s důvěrou a otevřeností.

Tento příběh nás vybízí k tomu, aby-
chom během adventu zkoumali, co nás 
vede, a zůstali otevření setkání s tím, kdo 
je pravým Světlem – Ježíšem Kristem.

Zprávy z fary
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arcus-city.cz+420 221 111 916

Arcus City
stavba dokončena, k nastěhování podzim 2024
dotovaná hypotéka od 2,89 %
dny otevřených dveří – komentovaná prohlídka pro veřejnost 
pondělí – pátek, začátek ve 13:00 hod, prodejní centrum Hasilova ul. Praha 5

ekologická certifikace BREEAM 

výhodný splátkový kalendář 

byty s balkonem, předzahrádkou nebo terasou

promyšlené dispozice 1+kk až 4+kk 

kvalitní bydlení v nové a klidné městské čtvrti v Praze 5

minuta na metro Stodůlky a 15 minut do centra Prahy

nová autobusová zastávka MHD na centrálním náměstí Arcus City

v přímém sousedství bioparku Řepora, Prokopského a Dalejského údolí

Timber Praha – moderní bytové domy z CTL panelů s PENB A mimořádně úsporná 

stavíme váš nový domov

184x272_UBM_Arcus_City_REPORYJSKE_ECHO_4.indd   1 03/07/2024   10:52:11

Inzerce
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Kakaová kúra
Pokud jsou vaše vlasy bez lesku, zkuste tuto 
skvělou regenerační kúru. Rozmíchejte pět 
polévkových lžic kokosového oleje s  jednou 
polévkovou lžící kakaa a  pořádně vše pro-
míchejte. Směs pak naneste na  vlhké vlasy 
a nechte 15 minut působit, poté vlasy omyjte 
vlažnou vodou.

Pomoc pro suché rty
Pokud se vám v zimě loupou, praskají a vy-
sychají rty, pak určitě sáhněte po kakaovém 
másle a potřete je. Dodáte jím vitamín E, který 
přispěje k jejich rychlé regeneraci.

TIP
Dejte si kakaové máslo do  uzavíratelného 
kalíšku a používejte ho místo balzámu na rty. 
Uvidíte, že nebudete litovat!

Pražené oříšky ve skořicovém karamelu 
Taky milujete tu sladkou vůni pražených ořechů, 
když se procházíte po  trzích? Stejně to bude 
vonět i u Vás doma, když se pustíte do výroby 
pražených ořechů. Potřebujete k tomu jen pár 
ingrediencí, 15 minut času a jeden jediný peká-
ček. Ano, opravdu žádná další mísa nebo milion 
jiných pomůcek, jen vše zamícháte, šoupnete to 
celé na čtvrt hodinky do trouby a hotovo!

Budete potřebovat:
3 hrnky oříšků podle chuti
1 čajová lžička skořice
1 a půl polévkové lžíce kokosového oleje
2 polévkové lžíce javorového sirupu
1 polévková lžíce skořicového cukru
1 polévková lžíce lžíce vanilkového cukru
Půl lžičky himalajské soli

Postup:
Troubu předehřejte na 170 °C.
Do  pekáčku s  pečícím papírem vsypte oříš-
ky, nalijte na  ně rozpuštěný kokosový olej, 
přidejte cukr, skořici, sůl a 1 lžíci javorového 
sirupu. Všechno hezky promíchejte tak, aby 
byly ořechy rovnoměrně obalené směsí.
Pečte necelou čtvrt hodinku a v průběhu je 
několikrát promíchejte, aby se nespálily a byly 
krásně křupavé ze všech stran.
Až se Vám budou líbit, vytáhněte je z trouby 
a hned je polijte zbývajícím javorovým siru-
pem a posypejte troškou skořicového i vanil-
kového cukru, skořice a soli. Znovu dobře pro-

míchejte. Oříšky 
vydrží minimálně 
3 týdny.

Dita Oškerová
www.bylinko-

ve-sneni.cz

Sladký život s čokoládou
Kdo by nemiloval čokoládu, onu lahodnou, 
slaďoučkou dobrotu, která se vždy jemně roz-
prostře po  jazyku a  roztančí všechny chuťové 
buňky? Jen si to zkuste představit. Vaše tělo 
plesá blahem a  unáší vás lehkým vánkem 
do víru nikdy nekončící fantazie, kde je všechno 
možné. A navíc!
Věřím, že čokoládu milujeme všichni… a tako-
vá domácí čokoláda to je něco!

Čokoláda je skvělý mls, který nám přináší 
energii, zdraví a krásu. Pamatuji si, jak jsem 
ji jako malá dělávala na Vánoce s babičkou – 
já stála na malém štokrleti, babička ji ve své 
fialovo-květované zástěře míchala v rendlíku 
a  společně jsme ji pak nalívaly do  starých 
plechových formiček. A  víte co? Byla to ta 
nejlepší čokoláda na světě a věřím, že to ne-
bylo receptem, ale onou láskou a trpělivostí, 
s nimiž čokoládu babička dělávala. Ty formičky 
mám nejen proto schované na památku jako 
rodinný poklad, i  když v  nich čokoládu už 
dávno nedělám. 
Má babička navíc vždycky říká, jaká je to 
v dnešní době samozřejmost, jít do obchodu 
a vybrat si v tom velkém množství. V dobách 
jejího dětství totiž byla čokoláda vzácnost 
a  lék, který se vydával hlavně na  předpis. 
Pravá čokoláda je totiž léčivá a funguje jako 
opravdu silný antioxidant, proto je výborná 
nejen na mlsání, ale také pro celé naše tělo. 
Hořká čokoláda například odstraňuje šediny, 
jelikož obsahuje pigment melanin, který 
zintenzivní přirozenou barvu vlasů. Pokud 
tedy už nějaký ten šedivý vlas máte, je jasné, 
že byste si tuto pochoutku měli dopřávat 
pravidelně. 
A jestliže sportujete, je hořká čokoláda nut-
ností pro to, abyste podávali lepší výkony. 
Kakaový prášek, který obsahuje, totiž pomáhá 
tělu hospodařit s kyslíkem, čímž zajišťuje lepší 
činnost srdce, svalů a mozku.

Domácí čokoládky naší babičky
Tato čokoláda ve mně probouzí ty pravé vzpo-
mínky na dětství. Tak si ji společně vykouzleme!

Budete potřebovat:
100 g kakaa
200 g moučkového cukru
300 g másla
150 g sušeného mléka
1 kávovou lžičku rumu

Postup:
Ve vodní lázni rozpustíme máslo a přidáme 
zbylé ingredience, které smícháme, nalijeme 
do  formiček a  necháme v  chladu ztuhnout. 
Formičky nakonec vyklopíme a máme hotovo. 
Čokoládky uchováváme v chladu.

Kakaová lázeň
Každý z nás si potřebuje odpočinout. A kde jinde 
se nám to podaří lépe než právě v kakaové lázni? 

Budete potřebovat:
1 l polotučného mléka
2 kávové lžičky kakaa
4 kávové lžičky medu

Postup:
Ohřejeme si polotučné mléko a přidáme do něj 
kakao a  med. Pořádně vše promícháme, 
dokud se vše nerozpustí, a poté směs vlijeme 
do horké vody.   Nakonec už si jen užijeme svou 
půlhodinku relaxu!

Kakaový peeling
Toužíte mít pleť krásně vyhlazenou a čistou? 
Vyzkoušejte tento skvělý peeling. Stačí 
smíchat dvě polévkové lžíce kokosového 
oleje s  jednou kávovou lžičkou kakaa, vše 
promíchat a nanést na obličej. Pleť si pořád-
ně promasírujte a po 10 minutách ji omyjte 
vlažnou vodou. 

Čokoládová maska na pleť i ruce
Nejen obličej, ale i ruce potřebují v tomto pod-
zimním období náležitou péči! 

Budete potřebovat:
3 polévkové lžíce bambuckého másla
1 kávovou lžičkou kakaa 
3 polévkové lžíce pomerančové šťávy 

Postup:
Smícháme bambucké máslo s kakaem a po-
merančovou šťávou a pořádně směs promí-
cháme. Masku poté naneseme na  obličej či 
ruce a necháme 15 minut působit, nakonec ji 
šetrně smyjeme vlažnou vodou. 

Knihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.

Info z MČ
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V sobotu 17. 11. jsme uspořádali 
jako klub úklidovou brigádu 
kurtu. Shrabali jsme listí, vytr-

hali plevel, ostříhali keře a plané růže. 
Za  odměnu jsme si zahráli a  vůbec 
nevadilo, že byla celkem zima. Teď je 
kurt skvěle připravený a až do 19. 12. 
na něm budou probíhat úterní a čtvr-
teční beach volejbalové kroužky. Tím-
to bych chtěla moc pochválit všechny 
účastníky kroužků, holky hrají venku, 
i  když počasí už beach volejbalové 
rozhodně není. Stejně přijdou, jsou 
usměvavé a hrají s radostí, což dělá 
velikou radost i mně!

Jana Blažková

Info ze 
sokola
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Muži A - A2B - 13 M-1.A/B
 1. SC Olympia Radotín 15 10 4 1 27:15 34
 2. FK Zlíchov 1914 15 8 5 2 42:21 29
 3. Mezinár. Svaz Mládeže 15 9 1 5 32:22 28
 4. Prague Raptors FC 15 8 3 4 38:18 27
 5. SK Střešovice 1911 „B“ 15 8 1 6 34:37 25
 6. TJ AFK Slivenec 15 7 3 5 41:39 24
 7. TJ Sokol Cholupice 15 6 4 5 33:22 22
 8. SK Zbraslav 15 6 4 5 28:26 22
 9. FC Přední Kopanina „B“ 15 6 3 6 33:34 21
 10. ABC Braník fotbal 15 4 7 4 50:38 19
 11. SK Modřany 15 5 3 7 27:29 18
 12. SK Uhelné sklady Praha 15 4 4 7 35:45 16
 13. FK Meteor Praha VIII „B“ 15 5 1 9 23:36 16
 14. FK Řeporyje 15 3 5 7 28:36 14
 15. TJ Březiněves 15 3 5 7 27:43 14
 16. FC Nebušice 15 0 3 12 12:49 3

Muži B - A4A - 21 M-2/A
 1. SK Střešovice 1911 „C“ 11 9 1 1 58:12 28
 2. SK Modřany „B“ 10 9 1 0 41:12 28
 3. TJ Slavoj Suchdol 11 7 3 1 36:18 24
 4. FK Řeporyje „B“ 11 6 2 3 29:18 20
 5. SK Zbraslav „B“ 11 6 1 4 48:36 19
 6. TJ Sokol Řepy 11 5 1 5 34:25 16
 7. TJ Sokol Lipence „B“ 11 5 1 5 24:37 16
 8. TJ Sokol Cholupice „B“ 11 4 0 7 24:37 12
 9. TJ AFK Slivenec „B“ 11 3 2 6 13:19 11
 10. TJ TOČNÁ 10 2 0 8 11:38 6
 11. FC Nebušice „B“ 11 2 0 9 15:43 6
 12. TJ Sokol Stodůlky „C“ 11 1 0 10 16:54 3

dorost - C3A - 33 d-1/B
 1. FK Dukla Jižní Město 13 11 1 1 78:19 34
 2. Mezinár. Svaz Mládeže 12 10 2 0 95:14 32
 3. SK Třeboradice 13 10 0 3 50:28 30
 4. SC Xaverov H. Počern. „B“ 13 8 2 3 55:23 26
 5. TJ Slovan Bohnice 13 7 2 4 41:27 23
 6. Ambassadors FC Praha 13 7 2 4 46:39 23
 7. SK Aritma Praha „B“ 13 6 2 5 40:34 20
 8. TJ Kyje Praha 14 13 6 2 5 32:45 20
 9. FK Klánovice 13 5 1 7 50:45 16
 10. SK Junior Praha 1960 12 4 0 8 35:52 12
 11. FK Union Strašnice 13 3 1 9 16:49 10
 12. FK Řeporyje 13 3 0 10 35:60 9
 13. SK ČECHIE SMÍCHOV 13 1 1 11 29:74 4
 14. TJ Sokol Troja 13 1 0 12 8:101 3

Starší žáci - e2B - 53 SŽ-1.A/B
 1. TJ Slovan Bohnice 11 9 1 1 33:9 28
 2. AFK Slavoj Podolí Praha 11 9 0 2 74:7 27
 3. Spolek TJ SKy Satalice 11 8 1 2 56:14 25
 4. FK FC Zličín 11 6 2 3 35:22 20
 5. TJ Sokol Řepy 11 6 2 3 28:27 20
 6. Fotbalová akademie Pr. 11 6 1 4 31:31 19
 7. ABC Braník fotbal „C“ 11 5 2 4 41:35 17
 8. FK Řeporyje 11 5 0 6 26:28 15
 9. SC Olympia Radotín 11 2 2 7 19:41 8
 10. SK Ďáblice „B“ 11 2 0 9 18:55 6
 11. SK Třeboradice 11 1 1 9 25:66 4
 12. TJ Sokol Stodůlky „B“ 11 1 0 10 15:66 3

Mladší žáci - F4d - 67 MŽ-2/d
 1. SK Střešovice 1911 „C“ 11 8 2 1 84:23 26
 2. SC Olympia Radotín 11 8 0 3 73:39 24
 3. FK Řeporyje 11 7 0 4 62:28 21
 4. FC Uhelné sklady Praha 11 6 2 3 57:30 20
 5. SK Modřany „B“ 11 6 2 3 40:23 20
 6. TJ Sokol Lochkov 11 5 2 4 42:37 17
 7. TJ AFK Slivenec 11 5 1 5 52:47 16
 8. FC Nebušice 11 4 1 6 31:46 13
 9. TJ Sokol Bílá Hora 11 4 0 7 17:43 12
 10. 1. FC BARRANDOV 11 3 1 7 32:82 10
 11. TJ Sokol Řepy „B“ 11 2 3 6 39:45 9
 12. SK Třeboradice 11 1 0 10 19:105 3

Řeporyjský
FOTBALFK ŘEPORYJE

1928
ODDÍL KOPANÉ

www.fkreporyje.cz
FK Řeporyje, z.s.

Úvodní slovo

Podzimní část sezóny se již u svého konce, 
a  půlsezónu můžeme rekapitulovat. 
Jsme velmi spokojeni s nasazením naší 

mládeže, kdy umístění našich celků se i s porov-
náním s  minulými ročníky zlepšilo a  začíná se 
projevovat nastolená koncepce s větším důrazem 
na kvalitativní složku. Velké poděkování tak patří 
naším mládežnickým trenérům, kteří odvádějí 
velké penzum práce pro to, aby naši mládežníci 
nadále zlepšovali své fotbalové dovednosti a roz-
víjeli svojí pohybovou složku, která se jim do bu-
doucna bude hodit. Velkou radostí nám dělá i ná-
růst počtu děti, kdy však toto číslo atakující 200 
fotbalistů mládeže atakuje maximální možnou 
kapacitu s ohledem na využití našich ploch. I to 
je jeden z důvodů, proč se rozjely administrativní 
úkony pro to, abychom se v Řeporyjích dočkali 
plnohodnotné umělé trávy, která budoucnosti 
našeho klubu bezesporu velmi pomůže.

Zklamáním je bodový příspěvek našeho „A“ 
mužstva, které se nachází ve  spodním patře 
tabulky a  je jasné, že na  jaře budou Řeporyje 
bojovat o své setrvání v soutěži. Tomuto faktu 
nahrálo vysoký počet vážných zranění, kdy 
některé z nich by měli být doléčeny přes zimní 
přestávku. Kromě návratu zraněných budeme 
chtít tým posílit a vrátit naše áčko do míst kam 
patří. Tomu by měla pomoct i zimní příprava, 
ve které se bude muset pracovat ještě více než 
v  předešlých ročnících. Velmi se však těšíme 
na zimní soustředění v Čáslavi, které nám vždy 
velmi pomohlo. A my to s ohledem na kvalitní 
tréninky Martina Vališe a dobrou tréninkovou 
morálkou dokážeme!

„A“ mužstvo
Duel 15. kola 1. A  třídy skupiny B mezi FK 

Řeporyje a  Uhelnými Sklady přinesl zajímavý 
souboj dvou týmů bojujících o klidnější pozice 
v tabulce. Domácí Řeporyje měly zápas skvěle 
rozehraný, ale nakonec se musely spokojit 
s remízou 2:2, která je nechává na předposlední 
příčce tabulky.

Poslat fotky a  informace ze zápasu nebylo 
nikdy jednodušší. Jak na  to se dozvíte  zde.
Řeporyje dominovaly úvodnímu poločasu

Řeporyje vstoupily do zápasu aktivně a hned 
v 6. minutě šly zásluhou Ivana Pánka do vedení. 
Domácí pokračovali v tlaku a vytvořili si několik 
dalších příležitostí, ale brankář Uhelných Skladů 
předvedl několik vynikajících zákroků. Hosté se 
sice dostali k vyrovnání díky Martinu Ondrušovi 
ve 22. minutě, avšak domácí ještě před přestáv-
kou znovu odskočili  – Rudolf Boukal zakončil 
povedenou akci na 2:1.

Po změně stran už domácí neudrželi tempo 
z první půle. Uhelné Sklady začaly hrozit z rych-
lých protiútoků a v 59. minutě znovu srovnaly 
skóre, když se podruhé trefil Ondruš. Řeporyje 
měly v  závěru několik šancí na  vítězství, ale 
znovu narazily na výborného brankáře hostů.

„Dnes jsme si to prohráli sami. První poločas 
jsme měli jasně pod kontrolou a  mohli vést 
mnohem větším rozdílem. Bohužel nás zradila 
koncovka. Druhá půle byla vyrovnanější a hosté 
potrestali naše chyby. Musíme se z toho poučit,“ 
hodnotil utkání trenér domácích Martin Vališ.

Pro Uhelné Sklady znamená bod důležitý 
krok v  boji o  klidnější střed tabulky, zatímco 
Řeporyje nadále zůstávají v sestupovém pásmu. 
Do  zimní pauzy si oba týmy odnášejí mnoho 
podnětů ke zlepšení, zejména v obraně a efek-
tivitě zakončení.

FK Řeporyje
Martin Vališ - trenér: Dnes jsme se sami při-

pravili o 3 body a to při vší účtě k soupeři. V prv-
ním poločase jsme měli řadu šancí, ale bohužel 
využili jen dvě. Být stav o více branek, nikdo se 
nemohl divit. Hostům skvěle zachytal brankář. 
Druhá půle byla vyrovnanější, ale i přesto jsme 
mohli rozhodnout, ale naše koncovka dnes bylo 
to co zápas rozhodlo i přesto, že hosté měli také 
nebezpečné situace a potrestali naše dvě chyby. 
Takový je fotbal, jako tým vyhráváme, jako tým 
prohráváme.

Školička
Školička nám dělá velkou radost, o  čemž 

jsme se přesvědčili minulý týden, kdy na  do-
mácím turnaji Ministar jsme obsadili krásné 
druhé místo

Silvestrovská pumelice
Tak jako je již dlouholetou tradicí, rádi 

bychom Vás pozvali 31. 12. od 9.00 na Silves‑
trovskou pumelici, kam jsou srdečně zvání 
hráči všech věkových kategorií, funkcionáři 
a  fanoušci našeho milovaného klubu. Přijďte 
tak nastartovat poslední den v roce na tradiční 
setkání a  podpořte tak neustále se zvyšující 
se zájem o  tento den, během kterého dojde 
k fotbalovým kláním, ale i posezení s kamarády.

Petr Vosmík ml.
místopředseda FK
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

U Lva
174, 301, 352,

266, 902

Hlávkova
130, 246

Restaurace
ŘEPORYJSKÁ 
SOKOLOVNA

Jáchymovská 613/1, Řeporyje
www.reporyjskasokolovna.cz

Kontakty:
 731 484 493 
 603 943 121 
 605 701 945

 Tankové pivo Staropramen 
 Hotovky přes poledne 
Večer speciality kuchyně 
Salónek - celoroční zahrádka 
Rauty, svatby, narozeniny 
Sportovní přenosy - wifi 
Dětský koutek 
Venkovní dětské hřiště

Zveme vás na
Párty na chlebíček 

Sobota 28. 12. 2024 
od 18.00 hod.

- příprava na Silvestra 
- oslava nového roku

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

nabízím zahradnické a polní práce
malotraktorem. K dispozici pluh, rotavátor, vlečka. 

Oblast Řeporyje a okolí.
Tel.: 602 456 427 • E ‑mail: karelminarik@email.cz

Zdravotní středisko Řeporyje
BUCCA Massage - unikátní manuální technika na základě myofasciální masáže

Kombinace masáže:
 bIefaroplastická masáž obličeje a očního okolí, 
 lymfatická drenáž obličeje a očního okolí, 
 hloubková masáž tváří a dolní části obličeje a krků, 
 hloubková masáž ramen, dekoltu a rukou, 
 aktivní stimulace a lifting obličeje, 
 SOCHAŘSKÉ - MANUÁLNÍ KOREKCE obličejového oválu

P0MASAZE:
 uvolňuje svalové napětí 
 tkáně jsou nasyceny kyslíkem 
 zlepšuje krevní oběh 
 zrychlený tok 
 lymfy eliminují se otoky obličeje a okolí očí 
 stimuluje celkovou obranyschopnost organismu 
 asymetrie obličeje 
 normalizace spánku

Mgr. Viktoriia Svobodová

svobodova-masaze.cz    tel.: 731 519 501
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